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مدیـرکل دفتـر زنـان  و خانـواده اسـتانداری خراسـان 
رضـوی بـا اشـاره بـه اینکـه بـا توجه بـه مصوبـه هیأت 
دولـت بایـد تعـداد زنانـی کـه در پسـت های مدیریتـی 
هسـتند را  بـه ۳۰ درصـد در سـطح اسـتان برسـانیم، 
گفـت: در ایـن زمینـه تـا پایان سـال گذشـته  بـه ۱۷.۶ 

رسـیده ایم. درصـد 
بـه گـزارش ایسـنا، بـی بـی طاهـره طهماسـبی اظهـار 
خراسـان  اسـتانداری  خانـواده  و  زنـان   دفتـر  کـرد: 
رضـوی یـک مأموریـت اصلی و ۱۳ شـرح وظیفـه دارد. 
سـاماندهی، راهبـری و نظـارت در حوزه هـای اجتماعی، 
فرهنگـی، اقتصـادی و سیاسـی بـرای زنان و خانـواده از 
جملـه ایـن وظایف اسـت و مبنای کار هم سیاسـت های 
کل نظـام از طریـق تعامـل بـا دسـتگاه های اجرایـی و 
بخشـی  افـزود:  اسـت.وی  نهـاد  مـردم  سـازمان های 
توسـعه  مثلـث  اسـاس  بـر  دفتـر  ایـن  فعالیت هـای  از 
بـر  تأکیـد  اسـتانداری  در  و  مـی رود  پیـش  اقتصـادی 
فعالیت هـای اقتصـادی باتوجـه بـه این طرح اسـت.  در 
خراسـان رضوی، کار را در سـه سـطح تقسـیم کرده ایم، 
سـتاد اسـتانداری، طـرح دسـتگاه های اجرایـی کـه بـا 
توجـه بـه آن برنامه هـا تعریـف شـده و دیگری بـا توجه 
بـه فرمانداری هـا و تقسـیم بندی های شهرسـتانی اسـت 
و دسـتگاه های اجرایـی بایـد در راسـتای شـرح وظایـف 
بـه مـا گـزارش  اجـرا کننـد و  را  خودشـان فعالیت هـا 
کار بدهند.مدیـرکل دفتـر زنـان و خانـواده اسـتانداری 
خراسـان رضـوی خاطـر نشـان کـرد: تقویـت و تحکیم 
بنیـان خانواده، اقتصاد و معیشـت خانـواده، حضور بانوان 

در پسـت های مدیریتـی کـه مصوبـه دولت اسـت و قرار 
اسـت تـا پایـان سـال ۱۴۰۰ بـه ۳۰ درصـد برسـد و بعُد 
سـامت خانـواده در ابعـاد مختلـف از اهـداف ما اسـت. 
توسـعه و پیشـرفت در زمینـه علمـی و پژوهشـی نیز در 
راسـتای بیانیـه گام دوم انقـاب تدویـن شـده و ارتقـاء 
وضعیـت کـودکان و نوجوانـان از دیگـر فعالیت هـای مـا 

در این راسـتا اسـت.
ضرورت وجود معاون استاندار در حوزه زنان

طهماسـبی بـا بیـان اینکـه »سـاختار دفتـر زنـان بایـد 

قوی تـر از چیـزی کـه در حـال حاضـر اسـت پیش بینی 
شـود«، اظهـار کرد: زنـان کل کشـور و جمعیتـی که در  
اسـتان وجود دارد، حدود۵۰ درصد از جمعیت را تشـکیل 
می دهنـد. از طرفـی مأموریت دفتـر زنان تنها رسـیدگی 
بـه امـور زنـان نیسـت بلکـه خانـواده هم تحت پوشـش 
ایـن مأموریـت قـرار گرفتـه اسـت. بنابراین سـاختار این 
دفتـر، سـاختار قـوی ای بـرای ایـن مأموریـت سـنگین 
نیسـت. اگـر معاون رئیـس جمهـور درحوزه زنـان داریم 
بایـد در سـطح اسـتان ها نیـز معـاون اسـتاندار در ایـن 

بتـوان در چنیـن مأموریـت  باشـیم کـه  حـوزه داشـته 
کانـی کـه بـه عهـده گذاشـته شـده بـه خوبـی عمـل 

. د کر
 با مدیریت زنان بسیاری از مشکلات

 برطرف خواهد شد
طهماسـبی تاکیـد کـرد: اگـر زنـان مدیرمـان را افزایش 
دهیم بسـیاری از مشـکات حـوزه زنان برطـرف خواهد 
شـد. یکسـری قوانین دسـت و پاگیر در انتصابات بانوان 
وجـود دارد. در شـورای اداری مطـرح کرده ایـم و از همه 
فرمانـدار خواسـته ایم  و  اجرایـی  مدیـران دسـتگاه های 
کـه بانـوان حضور داشـته  باشـند و مطالبه مـا مخصوصا 
بـرای پسـت های معـاون فرمانـدار و سـپس فرمانـدار 
نـوع  دلیـل  بـه  مدیـر می شـود  خانمـی  وقتـی  اسـت. 
نگاهـش  دقیق تـر و ریزبین تـر خواهـد بـود و بـا توجـه 
بـه حساسـیت های خاصـی کـه در کار خـود دارد باعـث 

می شـود بسـیاری از مشـکات مـا حل شـود.
وی خاطـر نشـان کـرد: زنان بـه دنبال اصـاح بندهای 
کننـد،  درسـت  را  پایـه  می خواهنـد  و  قانونـی هسـتند 
خانم هـا در شـرایطی که شـاید رقیـب آقایان باشـند، در 
عیـن حـال نوعـی مدیریـت مادرانـه و کمک کننده تری 
خواهنـد داشـت و کارکنانشـان را بهتـر درک خواهنـد 
و  داشـت  خواهنـد  دقیق تـری  برنامه ریزی هـای  کـرد. 
ایـن عوامـل کمـک  می کنـد تـا جزئی تریـن موضوعات 
را  بهتـری  شـرایط  و  قـرار  دهنـد  مباحـث  در  هـم  را 
 پیرامـون سـاختارهای مدیریـت زنـان بوجـود خواهنـد

 آورد.

سهم ۱۷ درصدی زنان از پستهای مدیریتی استان 
طهماسبی: اگر زنان مدیرمان را افزایش دهیم بسیاری از مشکلات برطرف خواهد شد
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رحیمی جهان آبادی: مجلس تحولخواه 
۳گام اصلی را باید بردارد

نماینده تربت جام، تایباد، باخرز و صالح آباد در مجلس شورای اسلامی سه گامی که 
مجلس تحولخواه باید بردارد را تشریح کرد.

جلیل رحیمی جهان آبادی با اشاره به سخنان مقام معظم رهبری در سالگرد ارتحال 
امام خمینی)ره( در تشریح ویژگی های مجلس تحول خواه گفت: برای اینکه دستگاه 
های اجرایی پاسخگویی و کارایی مناسب خود را باید باز نیاز های مردم تطبیق دهند. 
وی با بیان این که مردم پایه و اســاس قدرت کشور  هستند ادامه داد: بر این اساس 
اجرای قانون را باید به ســمت برآورده شــدن مطالبات به حق مردمی سوق دهیم تا 

دچار بروکراسی های دست و پا گیر نشود. 
نماینده تربت جام، تایباد، باخرز و صالح آباد در مجلس شــورای اســلامی بیان کرد: 
برای تحقق این امر مهم در حوزه قانونگذاری و نظارت در درجه اول باید شــناخت 

درست و صحیحی از نیاز های جامعه دست یابیم.
وی بــر لزوم احصا نیازهای جامعه در حوزه های فرهنگی، سیاســی و قضایی تاکید 
کرد و افزود: عملکرد مجلس شــورای اســلامی باید بر اساس نیازهای جدید تنظیم 
شــود  یعنی اگر در طول هفتــه نیاز به قانوگذاری وجود نــدارد زمان آن به نظارت 

اختصاص پیدا کند. 
رحیمی جهان آبادی عنوان کرد: مجلس تحول خواه باید سه گام را بردارد که عبارتند 
از  شناســایی دقیق و بروز از مشکلات مردم، ارزیابی صحیح از داشته ها،مقدورات و 

معذورات کشور،تنظیم کردن عملکرد مجلس بر اساس نیاز ها است.
وی با اشــاره به شــرایط تحریمی و کرونایی کشور تصریح کرد: این شرایط قطعا به 
اقتصاد ملی ضربه جدی وارد خواهدکرد  و موجب کاهش درآمد های نفتی در نتیجه 
کوچک شــدن اقتصاد می شود بر این اســاس در این وضعیت باید به سمت تحول 

مجلس حرکت کنیم.
نماینده تربت جام، تایباد، باخرز و صالح آباد در مجلس شــورای اسلامی گفت:  یکی 
از مشــکلاتی که مجلس در دوره های متوالی داشته حجم انبوه قانونگذاری،دیگری 

ضعف در نظارت و  بروکراسی پیچیده در پاسخگویی به نیاز های مردم است.
وی  با بیان این که مجلس خانه ملت است وکوچکترین نیاز مردم در مجلس شورای 
اســلامی مورد بررسی قرار بگیرد بیان کرد: متاسفانه در بروکراسی مجلس گرفتاریم 
در حالی که نماینده باید بر پایه نیاز های مردم و شــرایط کشور مجلس و توانش را  

در بعُد نظارت به سمت حل مشکلات ببرد. 
رحیمــی جهان آبادی با بیان این که نمایندگان برای ایجاد تحول در مجلس دو کار 
تخصصــی را باید انجام دهند عنوان کرد:  تا حــد ممکن مطالعات خود را به منظور 

شناخت و برنامه ریزی برای حل مشکلات کلان کشور افزایش دهند.
وی با بیان این که حل مشــکلات اساسی کشور باید در دستور کار نمایندگان باشند 
افزود: منتخبان ملت ضمن این که خود را باید از مســئل جزئی دور کنند ارتباط خود 

را با مرکز پژوهش های مجلس وکمیسیون های تخصصی افزایش دهند.
نماینده تربت جام، تایباد، باخرز و صالح آباد در مجلس شــورای اسلامی عنوان کرد: 
تصمیم گیری ها در صحن باید کارشناسی بوده و نباید رنگ و بوی جناحی  و طیفی 

داشته باشد بلکه بر اساس فکر و شناخت قبلی صورت بگیرد.
وی  با بیان این که  تحول در کردار و رفتار نمایندگان باید ایجاد شــود تصریح کرد: 
نگاه ملی و راهکار های ملی از یک طرف و  اتکا به بخش پژوهش های علمی باید 

مورد توجه مجلس و نمایندگان قرار بگیرد.

زنگنه: شفافیت بودجه موجب 
ضابطه مندی دستگاه های اجرایی می شود

نماینــده مردم تربت حیدریه، زاوه و مه ولات در مجلس شــورای اســلامی گفت: با 
شــفافیت بودجه ها، راه لابی گری در تقســیم اعتبارات بســته می شــود و این امر 

ضابطه مندی مدیران دستگاه های اجرایی را به همراه دارد.
محســن زنگنه روز یکشــنبه در نشســت کمیته برنامه ریــزی تربت حیدریه افزود: 
بودجه های دســتگاه های اجرایی و ســازمان ها باید شــفاف اعلام شود و در صورت 
تحقق این مهم از بســیاری سوء استفاده ها جلوگیری و مسیر خدمت رسانی به مردم 

نیز هموارتر می شود.
وی ادامه داد: خواســتار تصویب قانون شــفافیت بودجه در مجلس شورای اسلامی 
هســتم و مدیران دســتگاه های اجرایی شهرســتان نیز باید به صورت شفاف تمام 
اعتبارها را در کمیته برنامه ریزی اعلام کنند تا راه لابی گری در تقســیم بودجه  بسته 

شود.
ایــن نماینده مجلس گفت: شــفافیت بودجه باید بیش  از پیــش مورد توجه مدیران 
دســتگاه های اجرایی شهرســتان قرار گیرد و در جلســه آینده کمیتــه برنامه ریزی 
مســوولان می توانند همه چیز را در مورد اعتبارهای تخصیصی به صورت شــفاف 

اعلام کنند.

سوژه

حاشیه سازی نماینده پایداری برای تاخیر چند دقیقه ای 
وزیر اقتصاد

از مجلس اخراجش کنیم
نماینده تهران از تاخیر وزیر اقتصاد انتقاد کرد و خواستار اخراج او از مجلس شد.

به گزارش خبرآنلاین، جلســه علنی امروز مجلس در حالی آغاز شد که حضور وزیر 
اقتصاد در مجلس و ارائه گزارش یکی از دســتورکارهای بهارستانی ها بود اما فرهاد 
دژپسند نتوانست سر ساعت در مجلس حاضر شود و با دقایقی تاخیر در صحن علنی 
حضور پیدا کرد موضوعی که انتقاد برخی نمایندگان مجلس را به دنبال داشت و علی 
خضریان نماینده تهران در تذکری خطاب به محمدباقر قالیباف که ریاســت جلسه را 
به عهده داشــت گفت: این ماده درخصوص وظایف و اختیارات هیات رئیسه و حفظ 
شــأن و منزلت، اقتدار مجلس و دفاع از حقوق و جایگاه نمایندگان است؛ وزیر امور 
اقتصادی و دارایی قرار بود ساعت 8 صبح در صحن مجلس حاضر باشد، اما نزدیک 
به ۲50 نماینده مجلس بیش از نیم ســاعت منتظر حضور ایشــان بودند، یعنی 1۲5 
ســاعت کاری.او ادامه داد: آیا این مجلس به اندازه اینکه در زمان مناســب به پرواز 
برســد، ارزشمند نیست و جایگاه و شــأن آن نباید حفظ شود؟ پیشنهاد من به هیات 
رئیسه این است که وزیر بازگردند و در زمان دیگری به مجلس بیایند تا متوجه شوند 
در زمــان مقرر و قانونی در مجلس حضور پیدا کنند.قالیباف در پاســخ به تذکر این 
نماینده گفت: اینکه وزرا باید سروقت در مجلس حضور یابند، بحث درستی است، اما 
مطلع شــدیم که خودروی وزیر در مسیر تصادف جزئی داشته که چند دقیقه با تاخیر 
حضور یافته و جلسه هم سر وقت برگزار شد.هر وزیر یا مسئولی که به مجلس دعوت 
می شود باید در زمان مناسب و سروقت حضور داشته باشد و عذر وزیر اقتصاد موجه 
اســت. فرهاد دژپسند وزیر اقتصاد نیز وقتی پشت تریبون قرار گرفت تا گزارش خود 
را ارائــه کند ضن عذرخواهی از تاخیرش گفت این تاخیر به دلیل تصادفی بود که در 

اتوبان مدرس رخ داده بود البته نمی دانم چطور آن نیم  ساعت گفته شد.
او با اشاره به سالگرد حمله تروریستی به مجلس گفت: اینجا جمع شده ایم تا مشکلی 

را حل کنیم نه اینکه درگیر حواشی  تصنعی شویم.

اتمام حجت با یک جانبه گرایی آمریکا

تذکری جهانی درقبال مسئولیتی بین المللی
ایــن روزها زیــاد می 
تاریخ  کــه  شــنویم 
بشــر را بایــد به دو 
بخــش قبل و پس از 
ویروس کرونا تقســیم 
کرد. اگرچه این ویروس 
عامــل بــروز تغییر در 
نظم جهانی نیست، ولی 
شــتاب دهنده  می تواند 
پیش  که  باشد  تغییراتی 
از این پیشران های آن را 
رصد کرده ایم. اگر قبل از این بحران، فقط 
دولت ها، سازمان های بین الملل و اصحاب 
اندیشــه درجســتجوی راه حل هایی برای 
گذر ایمن از دوران گذار بودند، با بروز این 
همه گیری، »بشــر« در برابر پرسش های 
بنیادینی قرار گرفت که فلســفه و ماهیت 
زندگی او را به چالش کشیدند. پس از این، 
بیش از هر زمانی ملت ها هستند که درگیر 
امور سیاست گذاری و اندیشیدن به آینده ای 
بهتر برای نسل های آتی و بقای نوع بشر و 
تبیین قوانینی سازگار با این اهداف خواهند 
بود. با نشــانه کرونا، بی شک بشر دریافت 
که زیست او به سیاره ای بدون  مرز، محتاج 
نیازمنــد چندجانبه گرایی  و  توجهی جدی 
وابسته است. »قرنطینه« نشان داد اگرچه 
ابزارهایی  به کمــک  بیش از پیــش  بشــر 
محدودیت های  مصنوعی،  همچون هوش 
جغرافیایی را درهم می شکند، اما همزمان 
به جریان مداومی از وابستگی ها نیز اجازه 
بروز می دهد که گذار بحرانی از کشــوری 
بــه کشــور دیگــر را ممکن می ســازند. 
»نکات بهداشتی« نشــان داد اگرچه بشر 
با پیشــرفت در پزشکی و داروسازی حیات 
طولانی تری درمقایســه  با پیشینیان دارد، 
اما محیط  زیست که از چشم و دست های 
او شروع می شــود می تواند همزمان خانه 
امن و هم قربانگاه او باشد. »فاصله گذاری 
اجتماعی« نشــان داد هریــک از ما حق 
حیات و اســتقلال دارد، اما برای حفظ این 
حقوق نیازمند اعلام همبســتگی و رعایت 

چندجانبه گرایی است.
سخن از چند جانبه گرایی در حالی به میان 
می آید که محمدجــواد ظریف، وزیر امور 
خارجه کشورمان در دومین سالگرد خروج 
غیرقانونــی آمریکا از برنامــه جامع اقدام 
مشــترک و اعِمال غیرقانونی تحریم های 
یک جانبه این کشور، در نامه ای به سازمان 
ملل متحد، با ایــن نهاد اتمام حجت کرده 
اســت. در دو سال گذشــته، خواسته های 
شــفاف و منطقی ایران از ســازمان های 
بین المللی برای مقابلــه با یک جانبه گرایی 
نامشــروع آمریکایی بی جــواب مانده، اما 
تفاوت لحظــه کنونی در کوشــش برای 
آگاهی بخشــی بــه ملت هایی اســت که 
با بــروز کرونا، از غفلــت و بی توجهی به 
اهمیت وجود قوانین بین المللی و حفظ آنها 
بیدار شــده اند. اما هنگامی که از دوره پسا 
کرونا ســخن می رود، آینده ای درنظر است 
که هنوز آن را به درســتی نمی شناســیم و 

نمی دانیم آیا بحران کرونا به روند تدریجی 
تغییر نظم بین الملل شــتاب خواهد بخشید 
و حتی بــه جنگی نظامی بیــن آمریکا و 
چیــن دامن خواهــد زد یا خیر. بی شــک 
امروز درمورد خطر بروز درگیری در تایوان 
احتمالات پررنگ تری درمقایسه  با پیش از 
کرونا وجود دارد و رفتــار یک جانبه گرایانه 
آمریکا و پیامدهای ویرانگر آن برای حقوق 
و قوانین بین الملل و برای جغرافیای غرب 
آسیا نیز از مدت ها قبل  از بحران بهداشت 
جهانی کنونی آشکار شــده است. در دوره 
پیش از کرونا، ایــن نگرانی منطقی وجود 
داشــت و هنــوز وجود دارد کــه در عصر 
نظمی  پیشــران های ظهــور  با  رویارویی 
نوین، کشورها چه راه حل هایی برای حفظ 
جایگاه بین المللی و حتــی ارتقای خود در 
نظام جهانی دارند؟ بی شک برخی کشورها 
مانند آمریکا یا اعضــای اتحادیه اروپا که 
کاهش قدرتشــان را در جهــان نظاره گر 
هستند، نگرانی بسیاری درمورد آینده خود 
شواهدی  با  پیوســته  بااین حال،  داشته اند. 
مواجهیــم که اثبات می کننــد راه حل های 
یک جانبه گرایانه بــرای این رفع نگرانی ها 
در دنیای جهانی ســازی شــده امروز و با 
ایــن ســطح از وابســتگی های متقابل نه 
منطقی و نه اخلاقی اســت. در باب حسن 
چندجانبه گرایــی و مذمت یک جانبه گرایی 
امروز  اما  سخن های بســیار گفته شــده، 
بیش از هــر زمانی برای حــل معضلات 
بین المللی که به مشــکلات جوامع تبدیل 
»نیاز«  چندجانبه گرایــی  بــه  می شــوند، 
داریم. در این فضــا، باتوجه به درس هایی 
کــه جامعه جهانی از بحــران کرونا گرفته 
است، رفتارهای یک جانبه گرایانه آمریکایی 
می توانند دردسرهای بیشتری برای جامعه 
بین المللی ایجاد کنند و شــاید در مواجهه 
با این بحــران و بحران های احتمالی آتی، 
دهشتناک تر  آمریکا  یک جانبه گرایی  تداوم 
خواهد بود. یک بار برای همیشــه باید به 
این پرســش پرداخت که چرا ابزاری مانند 
چندجانبه گرایــی که بشــر این انــدازه به 
ضرورت آن پی برده، این قدر دست نیافتنی 
اســت. چه امری در نظــام بین الملل باید 
پاسخی به یک جانبه گرایی آمریکا باشد. در 
علیه  غیرقانونی  تحریم های  موردی  نمونه 
ایران، پرســش اینجاســت که قدرت های 
اروپایــی، چیــن، ژاپن، بریکــس و حتی 
شــرکت های کوچک و متوسط بین المللی 
و قانون گــذاران و حقوق دانــان در کجای 
ماتریس تقابل بــا یک جانبه گرایی آمریکا 
بوده اند و پویایی هــای صلح و جریان های 
حقوق بشر در کجای مسیر ممانعت از وقوع 
فروپاشی قوانین بین الملل که به نفع آمریکا 
و به ضرر جامعه جهانی است ایستاده اند. آیا 
قوانینی که در دنیــای آزاد حق تجارت با 
کشــوری را نقض می کنند که به گزارش 
نهادهــای بین المللــی پایبند بــه الزامات 
بین المللــی خود اســت، قوانینی نیســتند 
کــه از درون فاســد و حامــی یک طرف 
و تبعیض آمیزنــد؟ چگونه وقتی سیســتم 

بین المللــیِ چندجانبه گرا بــه درک ناتوانی 
خود درمقابل قوانین فراســرزمینی آمریکا 
در نمونــه مطالعاتی تحریم هــا علیه ایران 
رسید، به هیچ  پاسخ عملی واقعی درمقابل 
تمایلات یک جانبه گرایانه اش  و  این کشور 
نیاندیشــید؟ این پرسش ها فقط منحصر به 
مطالعه کشوری خاص، یعنی ایران نیستند، 
بلکه شــرایط حقوق و قوانیــن بین المللی 
کنونی را نشــان می دهند که درمورد آن ها 
هیچ نظارت جامعی وجود ندارد و فلســفه 
وجودی آن ها با آن چه امروز اعمال می شود 
کاملا مغایر اســت. بنابراین آن چه درمورد 
چندجانبه گرایی هنوز ناگفته مانده اســت، 
مســئولیت نهادهــای بین المللــی و کلیه 
ســازوکارها و اتحادیه هایی است که سنگ 
بنــای آن ها باور بــه چندجانبه گرایی بوده 
اســت. مســئولیتی که در دو سال گذشته 
نه اتحادیه اروپا و نه ســازمان ملل متحد 
نتوانســتند از عهــده آن برآیند. مهم ترین 
علتِ طرح نامه ظریف در فضای کنونی نیز، 
تذکری جهانی درقبال مسئولیتی بین المللی 
برای حفظ چندجانبه گرایی است. اگر روال 
کنونی نقــض قوانین بین المللی ادامه یابد، 
این نامه در آینده فقــط به تخطی آمریکا 
از قطعنامه ۲۲31 شــورای امنیت منحصر 
نخواهد ماند و به یکی از مهم ترین اســناد 
و شــواهد در چرایی برهــم خوردن نظم و 
امنیت بین المللی تبدیل خواهد شد.ویروس 
کرونا لحظه آشــکار شــدن حقیقتی ژرف 
بــرای اروپا بــود. لحظــه ای بحرانی که 
اروپــا دریافت بقای خــود را فقط ازخلال 
چندجانبه گرایی می یابد و از دســت رفتن 
اتحادیــه اروپا به معنــای ناتوانی درمقابل 
کوچکترین بحران هاست. کشورهایی که تا 

دیروز رویکردهای اروپاگرا را قبول نداشتند 
و مردمــی که از ناکارآمــدی اتحادیه اروپا 
به تنگ آمــده بودند، پذیرفتنــد که اگرچه 
این قطار مدت هاســت بر ریل خود حرکت 
نکرده، اما هنوز قادر است آن ها را در جریان 
بحران هــا حفــظ کنــد. قانون گذاری ها و 
سازوکارهای اخیر در اتحادیه اروپا می تواند 
سرآغازی برای چندجانبه گراتر شدن قوانین 
و ســازوکارهای این نهــاد به نفع مردمی 
باشد که تحت این قوانین زندگی می کنند. 
بحــران کرونا حقیقــت چندجانبه گرایی را 
برای سراســر جهان ازخــلال کمک های 
بین المللــی، ســازمان بهداشــت جهانی، 
حقــوق و گمرکات بین المللی و بســیاری 
صحنه های حیرت انگیز دیگر آشــکار کرد. 
بیش از همه، ســازمان ها و سازوکارهایی 
که ناکارآمدی اثبات شــده آن ها از مدت ها 
پیش به دغدغه عمومی تبدیل شــده بود، 
در ایــن فضا بــه اصلاحاتــی کوتاه مدت 
دســت زدند. ســازمان های بین المللی که 
علت وجــودی آن ها و درنتیجه بقای آن ها 
ازجمله  است،  وابســته  چندجانبه گرایی  به 
ســازمان ملــل متحد نرمــش و انعطافی 
شگفت از خود نشــان دادند. در رویارویی 
بــا بحران هایی مشــابه با کرونا، روشــن 
اســت نظم و قوانین بین المللی کنونی در 
پاره ای موارد فرســوده و ناکارامد است، اما 
راه حل آن یک جانبه گرایی و تصمیم گیری 
هیچ کشــوری برای همه نیســت. امروز 
نیز مانند گذشــته و همچنین آینده پســا 
کرونا، چندجانبه گرایی تنها راهی است که 
اطمینان می بخشــد همه در مدیریت امور 
جهانی مشارکت دارند. چندجانبه گرایی تنها 
ابزاری است که مشروعیت و مردم سالاری 

را تضمین می کند، به ویژه آن زمان که باید 
تصمیم گیری هایی خطیر مانند تغییر قوانین 
و هنجارهای جهانی انجام شود. آمریکا خود 
یکی از بنیان گــذاران نظم چندجانبه گرای 
بین الملــل بوده اســت و امــروز چون آن 
را مغایــر بــا منافع خود می یابد ســعی در 
تخطی از قوانین دارد. البته تردیدی نیست 
بسیاری از کشورها در نظام بین الملل با این 
قوانین که به نفع نظم پس از جنگ ســرد 
بوده اند توافق نداشــته و ملزم به قبول آن 
شده اند. »مســئولیت بین المللی« طرح این 
پرســش است که اگر سازمان ملل متحد و 
ســازمان های ذی ربط آن و دیگر نهادهای 
چندجانبه گرا مانند اتحادیه اروپا پذیرفته اند 
که قوانین بین المللی منســوخ و آن اندازه 
بی ارزش هســتند که آمریکا می تواند آن ها 
را نقــض کند، عدالت در تعیین چه تکلیفی 
برای دیگر کشورهاســت؟ ایران و بسیاری 
دیگر از کشورها نیز قوانینی ازجمله عضویت 
دائم شورای امنیت سازمان ملل را که مانع 
نمایندگانشان  یا  حضور مشروع کشــورها 
اســت،  بین المللی  در تصمیم گیری هــای 
منســوخ و ناکارامــد می داننــد. بنابراین، 
مقامات ســازمان ملل متحــد برای انجام 
مسئولیت بین المللی خود به شکلی عادلانه 
چه درنظر دارنــد؟ آیا می پذیرنــد قوانین 
جدیدی بر دنیا خارج از ســیطره آمریکا و 
یا مایلند  یک جانبه گرایی هایش حاکم شود 
بی عدالتی های  خامــوش  نظاره گــر  فقط 
کنونی و نگرانی از آینده قوانین بین المللی 
و جهان باشــند، به ویژه بــا توجه به این که 
احتمــال دارد به  رغــم بی اعتبــاری وجهه 
آمریکا طی بحران کرونا و گزافه  گویی های 

ترامپ، او باز هم انتخاب شود.

مجلسبان

رئیس مجلس شورای اسلامی، طی حکمی، محمد سعید احدیان را به عنوان دستیار سیاسی 
و رسانه ای رئیس مجلس شورای اسلامی منصوب کرد.

در بخشی از حکم رییس مجلس شورای اسلامی خطاب به محمدسعید احدیان آمده است:
نظر به تعهد دینی و انقلابی و تجارب ارزنده در حوزه های رســانه ای و سیاسی، جنابعالی را 
عنوان »دستیار سیاسی و رسانه ای« رئیس مجلس منصوب می نمایم. رییس مجلس در این 
حکم، اهم وظایف دســتیار سیاسی و رســانه ای خود را برقراری ارتباط مناسب با رسانه های 

کشــور و برنامه ریزی برای حضور موثر نمایندگان محترم مجلس در فضاهای رسانه ای به 
منظور تبیین و شــفاف سازی رویکردهای خدمت رسانی مجلس شورای اسلامی و همچنین 
زمینه سازی اجتماعی و رســانه ای برای مشارکت و حضور نخبگان دانشگاهی و حوزوی و 

مردم در تصمیم گیری های مجلس بر شمرده است.
قالیبــاف در پایان این حکم انتصاب،  توفیق روز افزون  احدیان را در انجام این مســئولیت 

خطیر از خداوند منان مسئلت کرده است.

احدیان به عنوان دستیار 
سیاسی و رسانه ای 
رئیس مجلس منصوب 
شد

  امروز بیش از هر زمانی برای حل معضلات بین المللی که به مشــکلات جوامع تبدیل می شــوند، 
بــه چندجانبه گرایــی »نیاز« داریم. در این فضا، باتوجه به درس هایــی که جامعه جهانی از بحران 
کرونا گرفته اســت، رفتارهای یک جانبه گرایانه آمریکایی می توانند دردســرهای بیشــتری برای 
جامعــه بین المللی ایجاد کنند و شــاید در مواجهه با ایــن بحران و بحران های احتمالی آتی، تداوم 

یک جانبه گرایی آمریکا دهشتناک تر خواهد بود



3
دوشنبه19 خرداد ماه 1399/   سال سوم  /   شماره 700

Vol.3.No.700  / June.8.2020

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.com

اد
تص

اق

شافعی: تجزیه طبقه متوسط کشور 
رییس اتاق بازرگانی گفت: طبقه متوسط کشور در حال تجزیه است. 

به گزارش صبح امروز و به نقل از ایســنا، غلامحســین شافعی روز گذشته در جلسه 
علنی مجلس شــورای اسلامی و در جریان بررســی وضعیت اقتصادی کشور اظهار 
کرد: طبق آمار رسمی منتشر شده، نرخ تشکیل سرمایه از سال 13۹0 تاکنون همواره 
نزولی بوده است. نرخ تشکیل سرمایه در ماشین آلات در ۹ ماهه پایانی سال 13۹8 
نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد منفی 15 درصد داشته، در صورتی که این نرخ 
در ســال 13۹۷ منفی هفت درصد بود. این مقایسه بدان معناست که بخش مولد در 

کشور انگیزه کافی برای سرمایه  گذاری ندارد.
وی ادامه داد: طبق گزارش مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی ضریب جینی 
از ســال 13۹۲ روند صعودی داشته، این یعنی افزایش قابل توجه نابرابری و شکاف 
اجتماعی؛ علی رغم افزایش درآمد اسمی خانوارها به نظر می رسد که طبق این آمار با 
وجود بالا رفتن قدرت خرید طبقه متوســط کشور در حال تجزیه است موضوع بسیار 
مهمی که باید مورد توجه قرار گیرد. البته این وضعیت در شــرایطی رخ داده که نفت 
خام از 5۲ دلار در سال ۲01۷ به 3۹ دلار در سال ۲0۲0 کاهش یافته و کشور درگیر 

مسائل و مشکلات ناشی از بحران کرونا است.
رییس اتاق بازرگانی توضیح داد: در این شــرایط مسأله  مهم برای فعالان اقتصادی 
وضعیت فعلی محیط کسب و کار است. مجلس شورای اسلامی در سال 13۹1 اقدام 
اساســی، پایه ای و بنیادی برای اقتصاد کشور را رقم زد که آن تصویب قانون بهبود 
فضای کســب و کار است. البته بررسی ها در مورد فضای کسب و کار نشان می دهد 
که وضعیت خوبی حکمفرما نیســت به گونه ای که رقم شــاخص ملی محیط کسب 
و کار در زمســتان ســال 13۹5، 5.83 و در پاییز سال 13۹۷، ۶.3 بوده است. هرچه 
این عدد بالاتر رود یعنی فضای کســب  و کار بدتر می شود به طوری که این رقم در 

زمستان سال 13۹8 به ۶.5 رسید.
شــافعی ادامه داد: طبق بررسی های صورت گرفته از فعالان اقتصادی موانعی بر سر 
محیط کسب و کار بوده اســت که اولین و مهم ترین آن غیرقابل پیش بینی بودن و 
تغییرات مستمر بر قیمت مواد اولیه در فعالیت های اقتصادی به خصوص بخش تولید 
است. عامل دیگر بی ثباتی سیاست ها، قوانین و مقررات و رویه های اجرایی و دشواری 
تامین مالی در کنار غیرقابل پیش بینی بودن محیط کســب و کار در تامین مواد اولیه 

از دیگر مشکلات محیط کسب و کار است.
رییس اتاق بازرگانی خاطرنشــان کرد: پس از تأکیدات رهبری درباره ی بهبود محیط 
کســب و کار و از ابتدای تصویب قانون مربوطه اولین اقدام عملی را وزارت اقتصاد 
انجام داد و آن گشــایش پنجره واحد در محیط کسب و کار است. این کار در تهران 
آغاز شــده و قرار است در چهار اســتان دیگر هم اجرایی شود. وزیر اقتصاد و دارایی 
قول داده تا آخر ســال پنجره واحد را در تمام کشــور افتتاح کند که عامل انگیزشی 

مهم برای فعالان اقتصادی است.
وی با اشــاره به تشــکیل دبیرخانه مشــترک ســه اتاق بازرگانی، تعاون و اصناف 
اظهــار کرد: ما با اصناف، بخش های تعاونی و خصوصی هماهنگی کامل داشــته و 
معتقدیم که ما می توانیم بازوی مشــورتی قوای سه گانه باشیم تا بتوانیم زمینه سازی 
جهش تولید را فراهم کنیم. برای رســیدن به این اهداف اقداماتی همچون بالابردن 
هزینه های غیرمولد و مســدود ســازی درآمدهای فعالیت های سوداگرانه انجام شود 
چون تاکنون سیســتم پاداش دهی به کارهای غیرمولد بیشــتر از مولد بوده اســت. 
هم سویی سیاســت های پولی، مالی و ارزی و تجاری در راستای جهش تولید بسیار 

مهم است. این عدم هماهنگی ضربه زیادی به اقتصاد کشور وارد می کند.

قاضی زاده هاشمی در صحن علنی؛

 تامین درآمدهای پایدار
دغدغه مجلس است

نایـب رئیـس مجلـس شـورای اسـلامی بـا اشـاره بـه اینکـه تامیـن درآمدهای 
پایـدار یکـی از دغدغه هـای قوه مقننه اسـت، گفت: تخصیص 50 هـزار میلیارد 
تومـان اعتبـار برای همسـان سـازی حقـوق بازنشسـتگان امری ضروری اسـت.
امیرحسـین قاضـی زاده هاشـمی در نشسـت علنـی روز )یکشـنبه، 18 خردادماه( 
مجلـس شـورای اسـلامی، بـا اشـاره بـه ارائـه گـزارش صـورت گرفته از سـوی 
وزیـر امـور اقتصـادی و دارایـی، گفت: موضـوع درآمدهـای غیرنفتـی و پایداری 

ایـن مهـم از جملـه دغدغـه های مجلـس یازدهم اسـت.
نایـب رئیـس مجلس شـورای اسـلامی اظهار کـرد: از این رو با توجه به شـرایط 
بیـن المللـی و مشـکلات داخلـی امیـد اسـت دولـت برنامـه مدونی بـرای تامین 
درآمدهـای پایـدار بـه قـوه مقننـه ارائه کنـد. البتـه برنامـه مدونی کـه مبتنی بر 
آینده فروشـی، اسـتقراض و فروش گسـترده دارایی ها نباشـد و شـفافیت در آن 

مشـهود باشد.
قاضـی زاده هاشـمی تصریـح کرد: همچنین عملکرد سـازمان خصوصی سـازی، 
آینـده بـازار بـورس از دیگـر دغدغه هایی بود کـه نماینـدگان در مجلس یازدهم 

داشـتند لـذا وزیـر مربوطه در این خصـوص گزارشـی را ارائه کرد.
نماینـده مـردم مشـهد و کلات در مجلـس شـورای اسـلامی افـزود: در واقـع 
نماینـدگان نگـران هسـتند بـه نـام کسـب درآمـد بـرای بودجـه شـاهد فـروش 

امـوال و دارایـی هـای دولـت باشـیم.
بـه دیگـر دغدغـه هـای  اشـاره  بـا  نایـب رئیـس مجلـس شـورای اسـلامی 
نماینـدگان در قـوه مقننـه، افزود: سـاماندهی مالیـات ها و معافیت هـای مالیاتی 
از دیگـر موضوعات مهم محسـوب می شـود؛ معافیت های مالیاتی رشـد داشـته 
در حالـی کـه بـا توجه به شـرایط کنونـی اقتصاد این موضـوع باید تعدیل شـود.
وی اظهـار کـرد: مجلـس یازدهـم بـه طـور جـدی تاکیـد بـر شـفافیت و مبارزه 
بایـد شـاهد شـفافیت، عملکـرد در حـوزه گمـرک،  ایـن رو  از  بـا فسـاد دارد 
سـازمان خصوصـی سـازی، بانـک هـا و دیگـر مجموعـه هایـی باشـیم کـه 
امـکان بـروز فسـاد در آن هـا وجـود دارد. بنابرایـن از مسـئولان درخواسـت می 
 شـود برنامـه مدونـی بـرای شـفاف سـازی در ایـن زمینـه بـه قـوه مقننـه ارائـه

 دهند.
قاضـی زاده هاشـمی بـا اشـاره به مطالبـه فعالان اقتصـادی در شـرایط رکودی، 
گفـت: بـه نظـر می رسـد نیاز بـه در نظر گرفتـن برخی مسـائل مانند اسـتمهال 
وام بـرای تولیدکننـدگان و فعـالان اقتصـادی وجـود دارد تـا ایـن افـراد بتواننـد 

واحدهـای تولیـدی خود را سـرپا نگـه دارند.
نماینـده مـردم مشـهد و کلات در مجلـس شـورای اسـلامی با اشـاره بـه قانون 
بودجـه سـال جـاری و اهمیـت اجـرای مفـاد آن از سـوی دولتمـردان، تصریـح 
کـرد: در بخشـی از بودجـه مقـرر شـد 50 هـزار میلیـارد تومـان اعتبـار در اختیار 
سـازمان تامیـن اجتماعـی قـرار بگیرد کـه این موضـوع هنوز محقق نشـده و در 
واقـع بـه بهانه ای بـرای انجام نـدادن وظیفه قانونـی در خصوص بازنشسـتگان 

تبدیل شـده اسـت.
تامیـن  سـازمان  کـرد:  خاطرنشـان  یازدهـم  مجلـس  در  مـردم  نماینـده  ایـن 
اجتماعـی و بازنشسـتگان نیروهـای مسـلح باید تکلیف موضوع همسـان سـازی 
حقـوق بازنشسـتگان را مشـخص و گـزارش آن را بـه نماینـدگان مـردم در قـوه 

مقننـه ارائـه کنند.

گفتمان

مجلسبان

نماینده مردم رباط کریم و 
بهارستان مطرح کرد:

ارائه طرح ممنوعیت 
حبس محکومان مالی به 

هیأت رییسه مجلس

نماینده مردم رباط کریم و بهارستان در مجلس یازدهم گفت: طرح ممنوعیت حبس محکومان 
مالی به هیئت رئیســه مجلس ارائه شده است.حسن نوروزی در این رابطه اظهار کرد: این طرح 
به موضوع مهریه و دیه اشــاره داشــته و در آن تأکید شده است که مهریه باید تا حد ممکن به 
صورت نقدی پرداخت شــود و در صورتی که مرد به دلیل عســر و حرج توانایی پرداخت آن را 
نداشــته باشد نباید به مجازات حبس محکوم شود.وی افزود: در این طرح آمده است که باید از 
تعیین مهریه های ســنگین خودداری شــود تا زن ناچار به دریافت آن در قالب قسط  بندی و به 
صورت طولانی مدت نشــود. گفتنی است طرح ممنوعیت حبس محکومان مالی که به امضای 

1۹ نفر از نمایندگان مجلس یازدهم رسیده است، امروز تقدیم هیات رییسه مجلس شد.
افزودن یک بند به هفت مورد در قانون مدنی برای بهره مندی زنان از حق طلاق

نــوروزی ادامه داد: ما در حمایت از بانوان نیز به هفت موردی که در قانون مدنی آمده که زنان 
در صورت واجد شــرایط بودن از حق طلاق بهره مند می شــوند یک مورد را اضافه کردیم که 
چنانچه زن نتوانســت مهریه خود را به دلیل عدم توانایی همســر در پرداخت نقدی آن دریافت 
کند و درنتیجه دچار عســر و حرج شــود می تواند به دادگاه مراجعه کرده و با تشخیص قاضی 

حکم طلاقش صادر می شود.

///

///
///

دولت: مردم مقصرند
بررسی »صبح امروز« از وضعیت مسکن و راهکارهای بی نتیجه ای که وزیر راه و شهرسازی از سال گذشته تا امروز ارائه داده است

ســارا ایزدخواه / مسأله مسکن و 
به  که  خانه دار شــدن سال هاست 
از  معضلی اساســی برای بسیاری 
افراد در قشــرهای متوسط و پایین 
جامعه تبدیل شــده است. هرچند 
اقتصادی،  فعــالان  اقتصاددان ها، 
مسئولان مربوطه و... راه حل هایی را 
برای حل این مشکل ارائه می دهند، 
اما راهکاری که محمد اسلامی، وزیر 
راه و شهرسازی در یک سال اخیر 
راه  ناکارآمدترین  داده جــزو  ارائه 
تیرماه سال  در  اسلامی  حل هاست. 
98 راه برون رفــت از معضل گرانی 
مسکن را خانه نخریدن مردم بیان 
کرد و این انتقاد را وارد کرد که چرا 
مردم زمانی که تغییراتی در وضعیت 
اقتصــادی رخ می دهــد تلاش به 

تبدیل ریال خود به کالا دارند.
وزیر راه و شهرســازی در چند روز 
اخیر مجدد راهــکار خود را پس از 
افزایش  وجود  با  سال  یک  گذشت 
قدرت  کاهش  و  مسکن  قیمت های 
خرید مــردم مطرح کــرد: »بازار 
مســکن هم مانند ســایر کالاها از 
بازار ارز تأثیــر می گیرد و این خود 
مردم هستند که باید مانع افزایش 
زمانی  قیمتی شوند.  حباب  ایجاد  و 
که قیمت یک کالا گران می شــود 
مردم  نباید خریداری کنند تا ارزان 
شود و این تنها راه مقابله با گرانی 

کالاست«.
ارائه چنیــن دیدگاه هایی برای رفع 
مشــکل مســکن در حالی مطرح 
می شود که روز گذشته غلامحسین 
شافعی، رئیس اتاق بازرگانی ایران 
در جلســه علنی مجلس شــورای 
گزارش  »طبق  کرد:  اظهار  اسلامی 
شورای  مجلس  پژوهش های  مرکز 
ســال  از  جینی  ضریب  اســلامی 
۱۳9۲ روند صعودی داشــته، این 
یعنی افزایش قابل توجه نابرابری و 
افزایش  علی رغم  اجتماعی؛  شکاف 

نظر  به  خانوارهــا  اســمی  درآمد 
می رسد که طبقه متوسط کشور در 
حال تجزیه اســت«. کاهش قدرت 
همراه  نابرابری  افزایــش  و  خرید 
کاهش ارزش ریالی کشــور منجر 
جلوگیری  برای  مردم  تا  می شــود 
از زیان، ســرمایه خــود را تبدیل 
به کالا کنند.در این میان مســکن 
یکــی از تقاضاهایی اســت که به 
تبدیل  اطمینان  قابل  سرمایه  نوعی 
از بی ارزش  شده و اضطراب ناشی 
را کاهش می دهد.  افراد  پول  شدن 
بنابرایــن ارائه راه حــل نخریدن 
مسکن نمی تواند تسکین و تدبیری 
برای رفع اساسی این مشکل باشد. 
گرفته  صورت  بررســی های  بر  بنا 
در کشــورهای دیگر برای حل این 
مالیات در بخش  نوع  معضل، چهار 
مسکن وجود دارد: مالیات بر عایدی 
خالی،  بر مسکن  مالیات  مســکن، 
مالیات بــر خانه هــای گران بها و 

مالیات بر ارزش زمین.
این درحالیست که هیچ یک از چهار 
نوع مالیات مسکن و زمین در کشور 
ما دریافت نمی شود و شاید یکی از 
دلایل اصلی تکانه های شدید قیمتی 
که هــر ازچندگاهی در بازار زمین و 
مســکن رخ می دهد ناشی از خلاء 

این مالیات ها باشد. 
بنا بر آخرین آمار رســمی منتشــر 
شــده حدود ۲ میلیون و 600 هزار 
خانه خالی از سکنه در کشور وجود 
دارد که گفته می شــود، حدود ۵00 
این نــوع خانه ها در  از  هزار واحد 
تلفیق  کمیسیون  دارند.  قرار  تهران 
مجلــس دهم شــورای اســلامی 
تصویب کرد که از سال جاری از این 
نوع خانه ها مالیات دریافت شود، در 
از خانه های  مالیات  قانون  که  حالی 
خالی باید از ســال ۱۳9۴ اجرایی 
یوســف نژاد  اصغر  علی  می شــد. 
نماینــده مردم ســاری در مجلس 

دهم و نائب رئیس کمیسیون تلفیق 
بودجه سال 99 مطرح کرده بود که 
اعضای کمیســیون تلفیق با مصوبه 
خــود، خانه های خالی را مشــمول 
درحالیست  این  کردند،  مالیات  اخذ 
ایــن مصوبه عملیاتی  که همچنان 
نشده اســت.برای اطلاع از شرایط 
مســکن و اصلاحاتی کــه در این 
راستا می تواند مؤثر باشد با محسن 
خانه  رئیسه  هیئت  عضو  شــرکاء، 
صنعت، معدن و تجارت خراســان 

رضوی گفت وگو کردیم.

وی در واکنش به اظهارات وزیر راه 
و شهرســازی در رابطه با نخریدن 
مسکن از ســوی مردم اظهار کرد: 
هنگامــی که نمی خواهیم مشــکل 
اقتصاد کشــور را با علم حل کنیم 
تصور  قابل  چنین شــرایطی  وقوع 
به  است. مشکل مســکن مختص 
این دولت نیســت، بلکه از گذشته 
وجود داشــته و همچنان هم ادامه 
دارد؛ چراکه هیچ وقت مسائل جامعه 
ریشه یابی نمی شود تا پس از آن به 

اصلاح مشکلات پرداخت.

نبود استراتژی منسجم در اقتصاد کشور
شرکاء ادامه داد: در تمام کشورهای 
توســعه یافته یا درحال توسعه افراد 
درآمدی می توانند صاحب  نوع  با هر 
مسکن و خودرو شــوند؛ چراکه این 
زندگی محسوب  اولیه  الزامات  از  دو 
می شود، اما از آنجا که یک استراتژی 
ندارد هر  منسجم در کشور ما وجود 
دولتی کــه روی کار می آید با نظر و 
با اســتراتژی مختص خود وضعیت 
موجــود در زمینه اقتصــاد را ادامه 

می دهد.
وی با بیان ایــن که »این حق مردم 
اســت که بتوانند سرمایه و اندوخته 
خود را با وجود تورم موجود افزایش 
دهند« گفت: در این زمینه دولت هم 
موظف است بستر مناسب کاروکسب 
را ایجاد کند، درواقع دولت مســئول 
ایجــاد بســترهای مناســب برای 
است.  اقتصادی  مختلف  فعالیت های 
هنگامی کــه دولت به جای پرداختن 
به وظیفه اصلی خــود به بنگاه داری 
این شــکل  به  می پردازد شــرایط 

نمایان می شود.
مردم حق دارند برای حفظ پس انداز 

خود به خرید مسکن پناه ببرند
عضو هیئت رئیســه خانــه صنعت، 
معــدن و تجارت خراســان رضوی 
تشــریح کرد: ما در کشور با بحران 
بنابراین  روبه روایــم.  تصمیم گیری 
نظام  آموزشی،  نظام  اصلاح  نیازمند 
بانکی، نظام مالیاتی هســتیم. یکی 
افزایش  به  از مشــکلاتی که منجر 
گرایش مردم به خرید خانه در ایران 
می شود، تورم اســت. در مدت چند 
دهه اخیر تــورم در ایران دو رقمی 
فاجعه  بوده که وجود چنین وضعیتی 
است. هیچ کشــوری وجود ندارد که 
رقمی  دو  تورمی  زمان طولانی  مدت 
بنابراین مردم حق  را تجربه کنــد؛ 
دارند برای حفظ اندوخته و پس انداز 
بازار  خودشــان به فعالیت های غیر 

پول و ســرمایه پناه ببرند و مسکن 
و خــودرو را به عنوان یک ســرمایه 

خریداری کنند. 
پرداخت مالیات باید منجر به ایجاد 

عدالت نسبی در جامعه شود
وی با بیان اینکه »راهکار اساســی 
اقتصادی  شفاف ســازی در حــوزه 
است« گفت: باید به این نکته توجه 
داشت که مالیات یکی از راهکارهای 
اساسی اســت، درواقع هرچه افراد 
درآمد و ســرمایه بیشــتری داشته 
باشند بایســتی مالیات بیشتری نیز 
می بایســت  مالیات  کنند.  پرداخت 
تنظیم کننده شــرایط موجود باشد و 
عدالت را به صورت نسبی در مملکت 

ایجاد کند.
دیگر  کشــورهای  در  افزود:  شرکاء 
افراد ثروتمند به جای صرف سرمایه 
خود با خرید مســکن و زمین  آن را 
چراکه  می کنند؛  تولیــد  چرخه  وارد 
و  می شوند  مالیات  پرداخت  مشمول 
ورود بــه چرخه تولید منجر به ایجاد 
ثروت برای خود و کشــور شده و از 
سویی دیگر از پرداخت مالیات معاف 
است . متأســفانه در کشور ما عکس 
ایــن اتفاق رخ می دهــد از آنجا که 
تولید ســودآور نیســت و مالیات به 
مســکن و ... تعلــق نمی گیرد افراد 
ســرمایه خود را صــرف خرید ارز، 

سکه، زمین و مسکن می کنند.
عضو هیئت رئیســه خانــه صنعت، 
معــدن و تجارت خراســان رضوی 
اظهار کرد: باید توجه داشت افرادی 
کــه روی کار می آینــد و قدرت را 
راست،  می گیرند-گروه  دســت  در 
تمام  که  است  میانه- ضروری  چپ، 
تلاش خود را صرف محور سازندگی، 
آبادانی، وحدت ملی، اقتصاد پویا و... 
کنند. اختلاف نظر قابل احترام است، 
اما سیاســت زدگی دیگر قابل قبول 
نیســت، درواقع این خودزنی هاست 

که مشکل ایجاد می کند. 

شــرکا: هیچ کشوری 
وجود نــدارد که مدت 
زمــان طولانی تورمی 
دو رقمی را تجربه کند؛ 
بنابراین مردم حق دارند 
برای حفــظ اندوخته و 
پس انداز خودشــان به 
فعالیت هــای غیر بازار 
پــول و ســرمایه پناه 
ببرند و مسکن و خودرو 
را به عنوان یک سرمایه 

خریداری کنند
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سخنگوی وزارت بهداشــت آخرین آمار ابتلا، بهبود یافته و جان باختگان 
ناشــی از بیماری کرونا ویروس در کشــور را تا تاریــخ 18 خرداد ماه ۹۹ 

اعلام کرد.
بــه گزارش صبــح امروز، کیانوش جهانپور در نشســت خبــری خود که 
به صــورت ویدئو کنفرانس برگزار شــد، در خصوص آمــار جدید ابتلا به 
ویروس کرونا در ۲۴ ساعت منتهی به ظهر امروز _ یکشنبه 18 خرداد ماه 
_ اظهار کرد: در این بازه زمانی بر اســاس جدیدترین نتایج آزمایش های 

کرونا در کشــور دو هزار و 3۶۴ نفر مبتلای جدید شناســایی شــده که با 
احتســاب این تعداد مجموع مبتلایان به کرونا در کشــور تا امروز به 1۷1 
هزار و ۷8۹ نفر رســیده است.وی با بیان اینکه از بین افراد مبتلا به کووید 
1۹، دو هزار و 5۹۶ نفر در بخش های مراقبت ویژه بیمارستانی بستری و در 
وضعیت بحرانی هستند، افزود: از تعداد بیماران بستری در بیمارستان های 
 کشــور تاکنون 13۴ هزار 3۴۹ نفر بهبود یافته و از بیمارســتان ترخیص

 شده اند.

وضعیت کرونا در ایران

مدیر بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر خراسان رضوی خبر داد: 

دریافت دو حقوق بازنشستگی همزمان 
مدیــر بیمه اجتماعی 
 ، ن ا ز ر و کشــا
عشایر  و  روستائیان 
خراســان رضــوی 
راســتای  در  گفــت: 
حمایــت از خانــواده و 
اجــرای این قانون، فرد 
علاوه بر دریافت حقوق 
بازنشستگی همسر فوت 
شــده با رسیدن به سن 
بازنشستگی می تواند هر 

دو حقوق را دریافت کند.
به گــزارش روزنامه صبح امــروز، محمود 
کاظمی در در نشست خبری با اصحاب رسانه 
که صبح روز یکشنبه در محل صندوق بیمه  
روســتایی افزود: اگر چه اجرای این قانون 
بار مالی زیادی برای صنــدوق به بارآورده 
اما صنــدوق بیمه اجتماعی کشــاورزان و 
روســتاییان در جهت حمایت از خانواده این 
طرح را اجرایی کرده و بــا برخی از قوانین 

راحت تر برخورد می کند.
رتبه دوم صندوق بیمه اجتماعی 

روستاییان خراسان
وی تصریح کرد: بیشترین جمعیت مشمول 
صنــدوق نیز مربــوط به خراســان بوده و 
1۶3هــزار و 8۴0 خانوار که حدود 3۲درصد 
جامعه هدف را تشــکیل می دهند که عدد 
درستی نیست چرا که آمار دقیقی در دست 

نداریم تحت پوشش قرار داده است.
کاظمی بیان کرد: در بین استان های کشور 
بعد از اذربایجان، خراسان رضوی رتبه دوم را 

در خصوص جمعیت صندوق دارد.
تفاهم با بهزیستی و کمیته امداد

مدیر بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و 
عشایر خراسان رضوی ابراز کرد: طی تفاهم 
نامه ای که با کمیته و بهزیستی داشته و در 
جهت رعایت عزت و احترام و کرامت انسانی 

بنا بر این شد که افراد تحت پوشش این دو 
سازمان مشــمولان صندوق بیمه اجتماعی 

قرار بگیرند.
وی آمــار داد: چهــار هــزار و 5۹8 نفر از 
مددجویــان کمیتــه تحت پوشــش بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایری 

قرار می گیرند. 
وی توضیح داد: در حوزه زنان بی سرپرست 
نیز ســه هــزار و چهل نفر تحت پوشــش 
بیمه روســتایی قرار گرفتند و 5 درصد مبلغ 
پرداختی نیز توسط کمیته و بهزیستی انجام 

می شود.
خدمات رفاهی صندوق

کاظمی در خصوص خدمات رفاهی صندوق 
به مســتمری بگیران و افراد تحت پوشش 
خود تبیین کرد: برای اولین بار هزار و 5۷0 
فقره تســهیلات 30 میلیــون ریالی برای 
مستمر بگیران با اقساط 3۶ ماه در نظر گرفته 
شــده که برای دریافت این تسهیلات هیچ 
قانون سخت و دست و پاگیری وجود ندارد.

وی ادامه داد: مشمولان این تسهیلات، کلیه 
بیمه شــدگان صندوق ک به صورت قطعی 
به کرونا مبتلا شــدند نیز مشمول این طرح 

تسهیلاتی هستند.
پرداختی صندوق به مستمری بگیران

کاظمی در خصــوص حقوق های پرداختی 
این صندوق به مستمری بگیران اظهار کرد: 
پرداختی حقوق با توجه به پرداختی ها و نیز 
تعداد ســال متفاوت بوده اما حداقل حقوق 
3۶۶ هــزار تومان و حداکثر حقوق پرداختی 
صندوق به مســتمری بگیــران حدود ۹33 
تومان اســت.وی در خصوص درصد بانوان 
بیمه شــده در این صندوق نیز اذعان کرد: 
حدود 13.5 درصد از بیمه شدگان یعنی حدود 
۲۲ هزار از بیمه شــدگان صندوق را بانوان 
تشکیل می دهند.کاظمی گفت: صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر یکی 

از چهار صندوق پایه کشــور اســت که زیر 
مجموعه وزارت تعاون، کار و امور اجتماعی 
است، این صندوق جوان ترین صندوق بیمه 

اجتماعی در کشور است.
عدم گسترش بیمه در میان روستاییان

وی ادامه داد: در ســال 1380 وقتی بحث 
تحقق اصل ۲۹ قانون اساســی و گسترش 
بیمه هــای اجتماعی در کشــور بالا گرفت، 
از همیــن رو کارشناســان دریافتند یکی از 
خلاءهای نظام بیمه ای کشور، عدم گسترش 
بیمه در میان روســتاییان و عشایر است به 
نحوی که بســیاری از ســاکنان روستاها، 
کشــاورزان و عشایر که ســهم بالایی در 
تولید مواد غذایی کشور دارند، تحت پوشش 

بیمه های اجتماعی قرار نگرفته بودند.
وی افزوذ:به این ترتیــب در اواخر این دوره، 
صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان 
و عشایر با مصوبه مجلس و دولت تأسیس 
و این صنــدوق موظف به برقــراری بیمه 
اجتماعی برای کشــاورزان، روســتاییان و 

عشایر شد.
کاظمــی در ادامــه گفت: صنــدوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر به 
حــوزه خدمات درمانی راه نیافته اســت، اما 
تعهدات بلندمدتی دارد که شامل مستمری 
پیری، از کارافتادگان و مستمری بازماندگان 

می شود.
تمایز با دیگر صندوق های بیمه ای

وی افزود:وجه تمایز این صندوق، اختیاری 

بودن عضویت و تحت حمایت بودن دولت 
است که نقش کارفرما را ایفا می کند که در 

این زمینه باید به افراد اطلاع رسانی شود.
مدیر صنــدوق بیمه اجتماعی کشــاورزان، 
روســتاییان و عشــایر خراســان رضوی با 
بیان اینکه در این صندوق همه ساله هشت 
ســطح درآمدی تصویب می شــود، اظهار 
کرد: گروه های هدف این صندوق شــامل 
روستاییان، عشایر، کشــاورزان غیر ساکن 
در روســتا و مشــاغل حوزه صنایع دستی، 
زنبورداران، قالیبافــان، رانندگان حمل بار و 
مسافر برون شهری در روستاها و شهرهای 
زیر ۲0 هزار نفر، شاغلان فصلی و ساکنان 
شــهرهای زیر ۲0 هزار نفر، کارکنان مراکز 
و شــرکت های وابســته به نظام مهندسی 
کشــاورزی و منابع طبیعی و نظام مهندسی 
کشاورزی و منابع طبیعی و نظام دامپزشکی 
می شــود که افراد 18 ســال تا 50 ســال 
می توانند با مراجعه به کارگزاری ها در سطح 

استان عضو این صندوق شوند.

آسیب غیر قابل جبران الکل بر بینایی
رئیــس بانک چشــم دانشــگاه 
اظهار  علــوم پزشــکی مشــهد 
کرد: آســیب های چشــمی ناشی 
از مصــرف الکل حــاوی متانول 
غیرقابــل درمان بــوده و امکان 
چشمی  درمان های  دیگر  و  پیوند 
وجود ندارد، زیــرا برای فرد بیمار 

مؤثر و کارساز نیست.
به گزارش صبح امروز، دکتر ســیامک زارعی قنواتی اظهار کرد: متأسفانه در ماه های 
اخیر که کووید 1۹ در کشــورهای مختلف جهان از جمله ایران شیوع پیدا کرد یک 
باور غلط که مصرف الکل موجب پیشگیری، تخفیف و درمان بیماری کرونا می شود 
موجب شــد که تعدادی از هموطنان به ویژه جوانان دچار مسمومیت با الکل صنعتی 
شوند و متأسفانه برخی  از آنان فوت کردند و برخی دیگر نیز دچار عوارضی همچون 

کاهش بینایی و نابینایی مطلق شدند.
دانشیار دانشگاه علوم پزشکی مشهد افزود: مصرف الکل صنعتی حاوی متانول است 
و به صورت جدی باعث مسمومیت شــده و به ارگانهای مختلف بدن از جمله چشم 
صدمه می زند و علائم آســیب  بلافاصله یا پــس از چند روز ظاهر می گردد که می 
توانــد موجب کم بینایی یا نابینایی فرد مصرف کننــده گردد. البته در فاز حاد احتمال 

مرگ هم وجود دارد .
دکتر زارعی قنواتی آســیب های ناشــی از مصرف الکل را غیرقابل جبران دانست و 
گفت: متأســفانه به جهــت اثرگذاری متانول روی عصــب بینایی و تحمیل صدمات 
غیرقابل برگشــت ، در بسیاری از موارد آسیب های چشــمی ناشی از مصرف الکل 
غیرقابل درمان بوده و امکان پیوند و دیگر درمان های چشمی وجود ندارد، زیرا برای 

فرد بیمار مؤثر و کارساز نیست.
عضو هیات علمی گروه چشــم دانشگاه علوم پزشکی مشهد خاطرنشان کرد: در فاز 
حاد مســمومیت بیماران می بایست ســریعآ تحت درمان هایی همچون دیالیز برای 
کاهش ســطح متانول خــون و مصرف داروهایی در جهت کاهــش اثرات منفی بر 
بافت های مختلف بدن قرار گیرند، اما متأســفانه این روشــها همیشــه موثر نبوده و 

صدمات جدی و حتی مرگ دور از انتظار نیست.
دکتــر زارعی قنواتــی با ذکر این نکته که این مشــکل در جوانان نیز شــایع بوده و 
متأسفانه آنان را از نعمت بینایی محروم کرده و یا حتی ممکن است که موجب مرگ 
آن ها شــود، بیان کرد: این افراد دچار معلولیت شــدید بینایی و از کارافتادگی تا آخر 

عمر می شوند.
امیدواریم با توصیه های داده شــده و عبرت گیری از حوادث به وقوع پیوســته برای 
برخی از هموطنان به واســطه مصرف الکل حاوی متانول، دیگر شــاهد حوادث تلخ 

ناشی از آن نباشیم.

پوشش بیمه تکمیلی یک میلیون و 
هشت هزار راننده کامیون 

رییس هیات مدیره کانون انجمن های صنفــی کارفرمایی کامیون داران گفت: یک 
میلیون و هشــت هزار و ۴۲3 راننده کامیــون و ناوگان حمل کالا و اعضای خانواده 

آنان تحت پوشش بیمه تکمیلی درمان قرار گرفته اند.
به نقل از ایرنا، رضا تیموری افزود: از مرداد ماه سال ۹۷ که در پی مطالبات رانندگان 
کامیون و ناوگان حمل بار بیمه تکمیلی برقرار شــد، دو سال می گذرد که پارسال نیز 

بیمه تکمیلی درمان با شرکت آتیه سازان تمدید شد.
وی ادامه داد: بر اساس آخرین آمار ۴0۶ هزار و 3۹۲ راننده، 3۷۶ هزار و ۴3۷ همسر 
رانندگان، 1۷۷ هزار و ۶۷۲ نفر از فرزندان رانندگان و ۴۷ هزار و ۹۲۲ نفر از کارکنان 

انجمن های صنفی رانندگان بیمه تکمیلی شده اند.
رییس انجمن صنفی کارفرمایی کامیون داران خراســان رضوی گفت: این اســتان 
هــم حدود 30 هــزار راننده کامیون دارد اما آماری از تعــداد رانندگان و اعضا تحت 
تکفل آنان که بیمه تکمیلی نشــده اند مشــخص نیست و اطلاعاتی در این زمینه در 

اختیار ندارم.
تیموری افزود: طی این مدت شــرکت بیمه طرف قرارداد خدمات خوبی ارائه نکرده 
اســت و نتوانســته بین رانندگان رضایتمندی ایجاد کند لذا  هفته گذشته طی جلسه 
ای با متولیان دولتی حمل و نقل این موضوع مطرح شــد و به احتمال زیاد در موعد 

۹ مرداد ماه ۹۹ قرار داد بیمه با این شرکت تمدید نشود.  
وی ادامــه داد: حق بیمه ســهم کامیون داران از بیمه تکمیلــی، معادل نیم درصد از 
بارنامه است، اما همین موضوع یکی از اشکالات طرح بیمه تکمیلی رانندگان است و 

داشتن کارت هوشمند نیز شرط استفاده راننده از بیمه تکمیلی است.
رییــس هیات مدیره کانون انجمن های صنفــی کارفرمایی کامیون داران گفت: اگر 
راننده ای باری را از بندرعباس به مشــهد بیاورد و یا راننده ای بارنامه ای تا ایســتگاه 
»پلیــس راه« ثبت کنــد، هر دو نیم درصد بارنامه را می پردازند که نشــان می دهد 
داشــتن کارت سوخت با هر مقدار فعالیت، روشی کاملا ناعادلانه برای پرداخت حق 

بیمه است که خواستار اصلاح این روند هستیم.
تیموری افزود: از طرفی تانکرهای حمل سوخت خراسان رضوی که زیر پوشش بیمه 
تکمیلی هســتند اصلا ســهم بیمه تکمیلی درمان خود را در قالب نیم درصد بارنامه 
پرداخت نمی کنند و البته متذکر می شوم آمار دقیقی از تعداد تانکرهای سوخت استان 
در اختیار ندارم.وی به تجربه موفق بیمه رانندگان ناوگان حمل و نقل مســافر کشور 
اشــاره و بیان کرد: سهم حق بیمه بیمه شدگان بخش مسافری هنگام صدور صورت 
وضعیت کسر می شود و البته خدمات بیمه تکمیلی در این حوزه مورد قبول واقع شده 
است. ۴۹ هزار راننده در بخش حمل و نقل بار و مسافر جاده ای در قالب ۶31 شرکت 
در خراســان رضوی فعالیت دارند. همچنین ســالانه بیش از 30 میلیون تن کالای 
دارای بارنامه، ۲0 میلیون مســافر دارای صورت وضعیــت و حدود چهار میلیون تن 

کالای ترانزیتی و صادراتی توسط ناوگان جاده ای خراسان رضوی جابه جا می شود.
۴00 هزار دستگاه کامیون سالانه حدود ۴00 میلیون تن کالا را در قالب 30 میلیون 
سفر جاده ای در سطح ایران حمل می کنند و  بیش از نیم میلیون راننده کامیون که 
۴1 درصدشــان بین 30 تا 3۹ سال سن دارند در مجموعه ناوگان بار جاده ای کشور 
فعالیت دارند. همچنین چهار هزار و 1۷۶ شــرکت و موسسه باربری زمینی در ایران 

فعالیت می کنند.

اخبار

معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی سبزوار گفت: بســته های توزیع شده شامل ماسک، 
محلول ضدعفونی کننده دســت و محتوای آموزشی است که بین بیماران دیالیز خونی، 

هموفیلی، تالاسمی، ام. اس، سرطانی و بیماران دارای پیوند عضو توزیع شده است.
دکتر محمــد نعمت شــاهی افزود: این بســته های  بهداشــتی با پیگیــری واحد 
اموربیماری های خاص این دانشگاه و به صورت رایگان در اختیار بیماران قرار گرفت.
وی ادامه داد: هم اینک 850 بیمار خاص، صعب العلاج و پیوندی زیرپوشش دانشگاه 
علوم پزشکی سبزوار قرار دارند که خدمات درمانی و دارویی مورد نیاز خود را دریافت 

می کنند.معاون دانشــگاه علوم پزشکی ســبزوار گفت: با همکاری بیماران و اقدامات 
صورت گرفته تاکنون فوت ناشــی از کرونا در بیماران خاص زیرپوشــش دانشــگاه علوم 

پزشکی سبزوار وجود نداشته است.
دانشگاه علوم پزشکی سبزوار با ۶ بیمارستان تخصصی و 850 تخت مصوب، ۲8 مرکز بهداشتی درمانی و 55 داروخانه 
دولتی و خصوصی با 80 داروساز به ۶00 هزار نفر جمعیت شهرستان های سبزوار، جوین، جغتای، خوشاب و داورزن در 

غرب خراسان رضوی خدمات بهداشتی و درمانی ارائه می کند.

رئیس دانشــکده پزشکی ، دانشگاه علوم پزشکی مشهد اظهار کرد: امتحانات تا حد امکان  
و تا جایی که مقدور باشد به صورت غیرحضوری برگزار می شود تا سلامت دانشجویان 

و عوامل برگزاری به خطر نیفتد.به گزارش صبح امروز، دکتر علی طلایی در نشست 
کمیته علمی ســتاد مبارزه با کرونا در دانشگاه علوم پزشکی مشهد، افزود:تا کنون 
تمامی فعالیت های این دانشکده  بر اساس دستورالعمل های وزارت بهداشت عمل 
شده و کلاس ها هم به صورت مجازی برگزار شده و بنا شده که برخی امتحانات هم 
به صورت غیرحضوری برگزار شــود.وی با بیان اینکه وضعیت این دانشکده را باید با 

شــرایط موجود خودش بسنجیم و نباید با مکان هایی همچون دانشگاه صنعتی شریف 
مقایســه کنیم، خاطرنشان کرد: شــروع کلاس  ها و امتحانات بنا بود از ۶ خرداد آغاز شود 

برخی کــه با تصمیم جدید وزارتخانه به 1۷ خرداد موکول شــد، اما با تصمیم جدید تاخیر دو هفته ای را  در 
از رشــته ها داریم.وی تاکید کرد: امتحانات حدالامکان و تا جایی که مقدور باشــد به صورت غیرحضوری برگزار شده تا 
ســلامت دانشــجویان و عوامل برگزاری به خطر نیفتد و تنها مواردی ضروری است که با تشخیص اساتید و مسئولان 

مربوطه باشد.

توزیع اقلام بهداشتی بین بیماران خاص سبزواری برگزاری امتحانات دانشجویی به صورت غیر حضوری

معــاون امــداد و نجــات جمعیــت هــلال احمــر خراســان رضــوی گفــت: یــک جــوان بــر اثــر ســقوط 
از ارتفاعــات گوجگــی واقــع در منطقــه تبــادکان شهرســتان مشــهد جــان باخــت.

ــروز طــی  ــزود: عصــر دی ــادی اف ــا، اســماعیل بهمن آب ــل از ایرن ــه نق ــروز و ب ــح ام ــزارش صب ــه گ ب
تمــاس اورژانــس بــا مرکــز فرماندهــی و کنتــرل عملیــات امــداد و نجــات هــلال احمــر مشــهد مبنــی 
بــر ســقوط جوانــی از ارتفاعــات ســد گوجگــی بــه داخــل دره، گــروه امــداد و نجــات جمعیــت هــلال 
احمــر مشــهد بلافاصلــه بــه محــل اعــزام شــد و بعــد از جســتجوی بســیار بــه فــرد ســقوط کــرده بــه 

داخــل دره دسترســی پیــدا کــرد.
وی ادامــه داد: ایــن فــرد پــس از ســقوط از ارتفــاع بــالا و ضربــات بســیار بــه صخــره و ســنگها دچــار 

جراحــت بســیار شــده بــود و علایــم حیاتــی نداشــت.
ــه  ــات انتقــال و تحویــل ایــن فــرد ب معــاون جمعیــت هــلال احمــر خراســان رضــوی گفــت: عملی
یگانهــای نظامــی بــا حضــور معــاون امــداد و نجــات هــلال احمــر مشــهد و تیــم امدادگــران اعزامــی 

مشــهد صــورت پذیرفــت.
دره و روســتای گوجگــی از توابــع تبــادکان مشــهد در شــمال شــرق مشــهد و در فاصلــه 3۶ کیلومتری 

جاده مشــهد کلات قــرار دارد.

فاضـلاب  و  آب  امـور  مدیـر 
آب  تامیـن  گفـت:  تربت جـام 
سـاکنان  نیـاز  مـورد  آشـامیدنی 
در  بحـران زده  روسـتای   11
ایـن شهرسـتان مـرزی واقـع در 
شـرق خراسـان رضوی در انتظار 

اسـت. اعتبـار  تامیـن 
محسـن  ایرنـا،  از  نقـل  بـه 
عبداللهـی افـزود: در پـی تـداوم 
چندیـن سـاله پدیده خشکسـالی 
هم اینـک  رضـوی  خراسـان  در 

اسـت. رو  بـه  رو  آبـی  شـدید  تنـش  تربت جـام 
وی ادامـه داد: 11 روسـتای واقـع در بخـش مرکـزی ایـن شهرسـتان بـا تانکـر سـیار آبرسـانی 

می شـود کـه جمعیتـی افـزون بـر هفـت هـزار خانـوار را در خـود جـای داده انـد.
مدیـر امـور آب و فاضـلاب تربت جـام ایـن جمعیـت وسـتایی را زیـر پوشـش مجتمـع آبرسـانی 
چشـمه گل ذکـر و بیـان کـرد: آبرسـانی بـه این روسـتاییان هـر روز و یا یـک روز در میـان صوتر 

می گیـرد کـه بـدون شـک مشـکلاتی را بـرای آنهـا در پـی دارد.
وی گفـت: بـرای رفـع مشـکل آب آشـامیدنی روسـتاهای بخش مرکـزی که هم اینـک به صورت 
سـیار تامیـن می شـود سـاخت ۲0 کیلومتـر خط انتقـال با افـزون بر 1۶0 میلیـارد ریال نیاز اسـت.

عبداللهـی بـه سـاخت مجتمـع آبرسـانی روسـتایی بزد نیـز در این شهرسـتان اشـاره و بیـان کرد: 
ایـن طـرح یکـی از مهمتریـن طرحهـای فعـال در تربت جـام اسـت که ۲۲5 هـزار نفـر را در قالب 

15 روسـتا را در بـر خواهـد گرفـت زیر پوشـش شـبکه آبرسـانی قـرار می دهد.
وی همچنیـن احیـا و بازسـازی برخـی چاههـای حوزه آب روسـتایی اشـاره و بیان کـرد: حفر یک 
حلقـه چـاه در روسـتای ربـاط سـمنگان، احیا و بازسـازی چهـار حلقه چـاه در برخی از روسـتاهای 
بخـش نصرآبـاد و قـرار گرفتـن در مرحله مناقصـه برای حفـر دو حلقه چاه در روسـتای محمودآباد 
و کلاتـه صوفـی تاکنـون تـا حـدودی به رفع کمبود آب شـرب در ایـن مناطق کمک کرده اسـت.
مدیـر امـور آب و فاضـلاب تربت جـام افزود: مشـکل عمـده کنونی حوزه آب شـرب روسـتایی این 
شهرسـتان کمبـود شـدید اعتبـارات برای سـاخت خطوط انتقـال، راه انـدازی ایسـتگاههای پمپاژ و 

مخازن ذخیره سـازی آب اسـت.
مرکـز شهرسـتان 1۴0 هـزار نفـری تربت جـام در فاصله 1۶۷ کیلومتری جنوب شـرق مشـهد واقع 

اسـت. شـهر تربت جام 100 هـزار و ۴۴۹ نفـر جمعیت دارد.
13۷ هـزار نفـر از جمعیـت تربت جـام در ۲51 روسـتای ایـن شهرسـتان سـاکن هسـتند. ایـن 
شهرسـتان مـرزی شـامل چهـار شـهر، چهار بخـش مرکـزی، نصرآبـاد، پایین جام و بـوژگان و 13 

است. دهسـتان 
تربت جام  از سـمت شـمال شـرق هم مرز با کشـور جمهوری ترکمنسـتان و از سـمت شـرق هم 

مرز با افغانسـتان اسـت. 
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مراسـم معارفـه رضـا بصیرت با حضـور قادر 
آشـنا مدیـرکل هنرهـای نمایشـی، اعضـای 
اداره کل  مدیـران  و  انجمـن  هیئت مدیـره 

هنرهـای نمایشـی برگـزار شـد.
بـه گـزارش صبـح امـروز بـه نقـل از روابط 
روز  نمایشـی،  هنرهـای  کل  اداره  عمومـی 
گذشـته مراسـم معارفـه مدیرعامـل انجمـن 
در  شـد.  برگـزار  ایـران  نمایشـی  هنرهـای 
ایـن مراسـم قـادر آشـنا مدیـرکل هنرهـای 
نمایشـی، ضمـن تشـکر از زحمـات حمیـد 
نیلـی، مدیرعامـل پیشـین انجمـن هنرهای 
عنـوان  بـه  را  بصیـرت  رضـا  نمایشـی 
مدیرعامـل جدیـد ایـن انجمن معرفـی کرد. 
آشـنا در ابتـدای ایـن مراسـم گفـت: آقـای 
نیلـی در شـرایطی بسـیار سـخت مسـئولیت 
را پذیرفتنـد و هنـر همیـن اسـت کـه شـما 
بتوانیـد در گرفتـاری، کار را پیـش ببریـد. از 
آقـای بصیـرت بـه دلیـل سـابقه اجرایی که 
در مسـئولیت های مختلـف داشـتند شـناخت 
خوبـی دارم و مهـم این اسـت کـه فردی که 
انتخـاب می شـود بتوانـد عـاوه بـر کارهای 
داشـته های  بـر  جدیـدی  نـگاه  انجام شـده 

بیافزاید. گذشـته 
بـا  ادامـه  در  نمایشـی  هنرهـای  مدیـرکل 
اشـاره به الویت هـای کاری انجمن هنرهای 
نمایشـی در دوره جدیـد گفـت: اسـتفاده از 
بـرای  فعلـی  شـرایط  در  مجـازی  فضـای 
بـه سـرانجام رسـاندن  برنامه هایـی کـه در 
نظـر گرفتـه  شـده اسـت، حمایـت در جهت 
تقویـت انجمن هنرهای نمایشـی اسـتان ها، 
اسـتقال  بـرای حرکـت در مسـیر  تـاش 
این تشـکل در شـعب اسـتانی، فعـال کردن 
بـه  دادن  سـامان  اسـتان ها،  شـهر  تئاتـر 

خرج هـای  دخـل  و  و  پرداختـی  مدل هـای 
انجمـن و مهم تـر از همه تاش در راسـتای 
شفاف سـازی بایـد از مهم تریـن الویت هـای 

ایـن تشـکل باشـد. 
قـادر آشـنا در ارتباط با تئاتر شـهر اسـتان ها 
افـزود: تـاش می کنیـم بـا حمایـت مدیران  
کل اسـتان ها کلیـد تئاتر شـهرها را در جهت 
تقویـت اجـرای عمومـی تئاتر در کل کشـور 

به خـود هنرمندان اسـتان بسـپاریم. 
در ادامـه نیلـی ضمـن تشـکر از همـکاران 
خـود در انجمـن هنرهای نمایشـی و آرزوی 
توفیـق بـرای بصیرت بـا خواندن یادداشـتی 
بـه نکاتـی اشـاره کـرد کـه مهم تریـن آن 
پیشـگیری از تبدیل شـدن انجمـن هنرهای 

نمایشـی به خزانه اداره کل هنرهای نمایشـی 
بـود. سـپس رضـا بصیـرت با اشـاره بـه این 
کـه در جریـان مشـکات انجمـن هنرهـای 
نمایشـی قـرار دارد گفـت: خدا را شـاکرم که 
بـه مـن توفیـق خدمـت در این مسـئولیت را 
داد و از آقـای آشـنا هـم بـه خاطـر اعتمـاد 
مجدد ایشـان تشـکر می کنـم. بـه دلیل این 
ارشـاد  اداره  مسـئولیت  شهرسـتان،  در  کـه 
انجمـن  مشـکات  جریـان  در  داشـتم  را 
هنرهـای نمایشـی هسـتم. اعتقـاد دارم باید 
شـکل دادن بـه انضباطـی لازم، ارائـه یـک 
برنامه محـوری  و  دقیـق  اطاعاتـی  بانـک 
را در انجمـن پـی بگیریـم. بایـد نسـبت بـه 
داشـته  دقیق تـری  نـگاه  انجمـن  ظرفیـت 

باشـیم و حضـور هنرمنـدان اسـتان ها را بـه 
عنـوان توانـی بالقـوه ببینیم کـه می توان آن 

کرد.  فعـال  را 
او افـزود: تـاش می کنیم در نهایـت احترام، 
ببریـم،  پیـش  را  کار  گفت وگـو  و  تعامـل 
خصوصـا در شـرایط امـروز که کرونا بر سـر 
همـه فعالیت هـای مـا سـایه انداختـه اسـت. 
بـه  معطـوف  مـا  فعالیت هـای  تمـام  بایـد 
دوران پسـاکرونا باشـد و از ظرفیـت فضـای 

مجـازی بـه درسـتی اسـتفاده کنیـم.
سـعید اسـدی، مدیـر مجموعـه تئاتـر شـهر 
گفـت:  کوتاهـی  صحبت هـای  در  نیـز 
مهم تریـن داشـته انجمـن هنرهای نمایشـی 
سـرمایه اجتماعـی آن اسـت و تشـکل های 

دیگـر ایـن سـرمایه عظیـم را ندارنـد. ایـن 
فرصتـی فوق العـاده را بـرای انجمـن فراهم 
می کنـد هـر چنـد کـه از ایـن سـرمایه کـم 
اسـتفاده شـده اسـت. بایـد بـرای هنرمندان 
تئاتـر اسـتان ها شـفاف کـرد کـه ایـن تغییر 
و تحـول بـه معنـای از بیـن رفتـن انجمـن 
هنرهـای نمایشـی نیسـت و بـا توجـه بـه 
کـه  را  ابهاماتـی  بایـد  آن هـا  نقش آفرینـی 
در ایـن مسـیر برایشـان وجـود دارد برطرف 
نمود.اسـدی تصریـح کـرد: بایـد بـه سـمت 
انجمـن  کـه  برویـم  نـگاه  ایـن  اصـاح 
صرفـا بـه عنـوان یـک ذی حسـابی یـا اداره 
عقـد قـرارداد دیـده شـود و البته بایـد توجه 
و  نمایشـی  هنرهـای  اداره کل  کـه  داشـت 
هنرمنـدان تئاتر چقـدر می خواهنـد این نگاه 
وجـود داشـته باشـد. بایـد نسـبت انجمـن با 
فعالیت هـای حرفه ای تئاتر روشـن شـود که 

تـا امـروز نبوده اسـت.
اتابـک نـادری نیـز در صحبت هایـی گفـت: 
انجمن خاء وجود یک تشـکیات سـازمانی 
را کـه شـاید در مجموعه هـای دیگـر وزارت 
فرهنـگ و ارشـاد اسـامی وجـود دارد پـر 
می کنـد. این تعبیر غلطی اسـت کـه انجمن 
هنرهـای نمایشـی بـازوی اجرایـی اداره  کل 
در حـوزه تئاتـر اسـت. در ایـن زمینـه نیـاز 
بـه اسـتقال انجمن هـا داریم و لازم اسـت 
برنامه هـای  و  تفاهم نامه هـا  راسـتا  ایـن  در 

اجرایـی بـا اسـتان ها پررنگ تـر شـود.
در ادامـه بـا حضـور دیگـر مدیـران اداره کل 
هنرهـای نمایشـی حاضـر در این مراسـم با 
اهـدای لـوح تقدیـر از زحمـات حمیـد نیلـی 
انجمـن  مدیرعاملـی  مسـئولیت  مـدت  در 

هنرهـای نمایشـی تقدیـر شـد.

برگزاری مراسم معارفه مدیر عامل انجمن هنرهای نمایشی

شهاب حسینی داور 
جشنواره ترکیه شد

 شهاب حسینی به عنوان داور جشنواره مهاجرین »گازیانتپ« ترکیه معرفی شد.به گزارش 
ایلنا، شــهاب حســینی دارنده جایزه  بهترین بازیگر مرد جشنواره فیلم کن به همراه نوری 
بیلگه جیران کارگردان ترک برنده نخل طلای جشنواره کن، دنی گلاور بازیگر امریکایی، 
یــوان چن بازیگر چینی، ســندی پاول طراح لباس برنده 3 دوره جوایز اســکار امریکایی، 
لون شرفیگ کارگردان برنده خرس نقره ای جشــنواره برلین دانمارکی و امیر هادزیحافظ 
بگوویچ بازیگر برنده شــیر نقره ونیز از بوسنی فیلم های بخش مسابقه جشنواره مهاجرین 

گازیانتــپ ترکیه را داوری می کنند.به گفته پوریا حیدری تهیه کننده و کارگردان ســینما، 
8 فیلم ســینمایی در بخش مســابقه این جشنواره حضور دارند و امســال بواسطه شیوع 
ویــروس کرونا این جشــنواره در تاریخ 1۴-۲1 جون به صورت آنلاین برگزار می شــود. 
هیــات داوران برندگان این جشــنواره در حوزه بهترین فیلم،بهتریــن فیلمنامه و برگزیده 
 ویژه انتخاب می کند.  داوران این جشــنواره یک مســتر کلاس آنلاین نیز برگزار خواهند

 کرد.

ترجیح می دهم که نه
»ترجیــح  داســتان  در 
فردی  نه«  که  می دهم 
به نــام بارتلبی در یک 
دفتر پســتی در خیابان 
وال اســتریت استخدام 
برابر  او در  اما  می شــود. 
هر کاری کــه کارفرما از 
می گوید:  می خواهــد،  او 
ترجیــح می دهم که نه و 

کاری انجام نمی دهد ...
»بي اختیار دست به جیب 

بــردم تا خودم هم پولم را دربیاورم. تازه آن وقت یادم آمد آن روز انتخابات اســت. 
کلماتي که تصادفا به گوشــم خــورده بود هیچ ربطي به بارتلبي نداشــت، بلکه به 
پیروزي یا شکســت یکي از نامزدهاي شهرداري مربوط مي شد. چنان غرق دغدغه 
ذهني خویش بودم که خیال مي کردم تمام رهگذران برادوي در هیجانم شــریک اند 
و در باب همان موضوع با من مناظره مي کنند. به راهم ادامه دادم، خرســند از اینکه 

همهمه خیابان بر حواس پرتي موقتي ام پرده کشید و آن را پوشاند...«
کتاب«ترجیــح می دهم که نه« با عنــوان فرعی »بارتلبی محرر؛ داســتانی از وال 
استریت«، شــامل ترجمه کاوه میرعباسی برای این داستان و مقاله های »بارتلبی با 
یک فرمول« ژیل دلوز )ترجمه شــهریار وقفی پور(، »دلوز، بارتلبی و فرمول ادبی« 
ژاک رانسیر )ترجمه امیر احمدی آریان( و »بارتلبی، یا در باب حدوث« جورجو آگامبن 

)ترجمه امید مهرگان و پویا رفویی( است.
از نــگاه ژیل دلوز »معنای این داســتان صرفاً آن چیزی اســت که می گوید. همان 
چیــزی که تحت اللفظی می گوید و تکرارش می کنــد: »ترجیح می دهم نکنم.« این 
فرمولِ شــوکتِ این داســتان است که هر خوانندۀ شــیدایی، به نوبۀ خود، تکرارش 
می کند. مردی تکیده و رنگ پریده فرمولی را بیان کرده اســت که هر کســی را به 
جنون می کشــاند. بارتلبی، نه استعاره ای برای نویســنده است و نه، به هیچ وجهی، 
نمادی از چیزی دیگر. بارتلبی متنی اســت به شــکلی خشــونت آمیز کمیک و امر 
کمیک همیشه عینی یا تحت اللفظی است. این داستان مانند نوولت ها یا داستان های 
بلندِ داستایفســکی، کافکا یا بکت اســت همراه با این داســتان ها، تباری زیرزمینی 
و متشــخص را شــکل می  دهد. بارتلبی، حتــی در حالت کاتالونیا یا بی اشــتهایی 
عصبی)آنورکســیا(خود، بیمار نیست، بلکه پزشــک آمریکایی بیمار است، یا برادری 

برای همه ی ماست...«
»ترجیح می دهم که نه« )بارتلبی محرر و سه جستار فلسفی(کتابی از هرمان ملویل 

را کتاب نشر نیکا در 1۹1 صفحه و با قیمت ۴500تومان منتشر کرده است.

اعطای وام قرض الحسنه ضروری به 
کارکنان تماشاخانه ها

با پیگیری ســتاد جبران خســارات کرونا در انجمن صنفی تماشــاخانه های ایران و 
از ســوی کمپین »کنارهمیم« وام قرض الحســنه ضروری بــه کارکنان تعدادی از 
تماشاخانه های خصوصی که درآمدشان به دلیل شیوع کرونا قطع شده، تعلق گرفت.

بــه گزارش ایلنا، در قالب اجرای پروژه »کنارهمیــم« و پلتفرم نیکوکاری مهربانانه، 
و همچنین با پیگیری ســتاد جبران خسارات کرونا در انجمن صنفی تماشاخانه های 
ایران، وام قرض الحسنه ضروری به کارکنان تعدادی از تماشاخانه های خصوصی که 

درآمدشان به دلیل شیوع کرونا قطع شده، تعلق گرفت.
این پروژه با هدف اعطای وام قرض الحســنه ضروری به کارگران روزمزدی اســت 
که درآمد آنها به دلیل شــیوع ویروس کرونا، به شــدت کاهــش یافته و نیاز فوری 
مالی دارند، تعریف شــده و مبالغ اهدایی پس از بازپرداخت وام ها به حســاب خیرین 

بازگردانده می شود.
مبلغ این وام برای هر نفر دو میلیون تومان با بازپرداخت شــش ماهه اســت که با 
ضمانت مدیران تماشاخانه ها به کارکنان معرفی شده از سوی آنها تعلق گرفته است.

منابــع مالی این وام هــا از طریق ایجاد کمپین تامین مالــی جمعی برای جمع آوری 
کمک های مردمی، حمایت مالی کمپیــن از طرف پلتفرم ها از منابع خود یا وام های 
دریافتی برای این منظور و دعوت از بانک ها و دارندگان منابع مالی برای اعطای وام 

کم بهره کوتاه مدت به پلتفرم ها، جهت هزینه کرد در این کمپین تامین شده است.
هیات امنای پــروژه به عنوان افراد معتمد و مقبول، نســبت به نحوه اجرای پروژه، 

تخصیص صحیح آن به افراد نیازمند و بازگشت مبالغ به خیرین نظارت می کنند.
اعضای هیات امنا عبارتند از محمدباقر اثنی عشــری )رییس ســازمان نظام صنفی 
کشــور(، امیر ناظمی )معــاون وزیر ارتباطات و رییس ســازمان فناوری اطلاعات(، 
سروش قاضی نوری )استاد دانشــگاه علامه طباطبایی(، محمد فاضلی )عضو هیات 
علمی دانشــگاه شهید بهشــتی(، ژوبین علاقبند )به نمایندگی از شرکت ایده گزین 
ارتباطــات روماک(، جعفر محمدی )بــه نمایندگی از هیات مدیره موسســه خیریه 
مهربانــه( و نماینــده حامیان با کمک های بیش از 300 میلیــون تومان و همچنین 
اعضای هیات علمی دانشــگاه ها، هنرمندان و کنشگران اجتماعی به پیشنهاد دو نفر 

و تایید سایر اعضای هیات امنا.

»آرت بازل« لغو شد

نمایشــگاه »آرت بازل« بزرگ ترین نمایشگاه در بازار بین المللی هنر که قرار بود در 
ماه سپتامبر در سوئیس برگزار شود، دوباره به تعویق افتاد.

به گزارش صبح امروز، به نقل از آرت نت نیوز، گردانندگان نمایشــگاه »آرت بازل«  
برنامه برگزاری پنجاهمین دوره از این رویداد هنری در ماه سپتامبر را به دلیل نگرانی  
از شیوع ویروس »کرونا« لغو کردند.برگزاری پنجاهمین دوره از این رویداد هنری در 
ابتدا برای ماه »ژوئن« برنامه ریزی شــده بود، اما به دلیل شیوع ویروس »کرونا« به 
15 الی ۲0 سپتامبر موکول شد.به این ترتیب دوره جدید این رویداد هنری در فاصله 

1۷ تا ۲0 »ژوئن« سال ۲0۲1 برگزار خواهد شد.    
انتظار می رفت بیش از ۲80 گالری از 35 کشور در این رویداد هنری شرکت کنند.

»آرت بازل هنگ کنگ« نیز در نهایت به دلیل نگرانی ها از گسترش ویروس کرونا به 
نمایشگاه آنلاین تبدیل شد.حدود ۹3 هزار نفر از نمایشگاه » آرت بازل« سال ۲01۹ 

که در ماه » ژوئن« برگزار شد، بازدید کردند.

ابراز ارادت گوینده اخبار به خواننده لس آنجلسی دردسرساز شد
سرویس فرهنگ/گوینــده باســابقه بخش های 
خبری رادیو و تلویزیون پس از آن که در یک برنامه 
نســبت به خواننده ایرانی مقیم خارج از کشور ابراز 
ارادت کرده بود ممنوع التصویر شد و دیگر نتوانست 
به جام جم برود. بی شک همه او را بارها در تلویزیون 
دیده ایــم و از کودکی اخبار را بــا چهره او به خاطر 
می آوریم. به گزارش صبــح امروز ماجرا از این قرار 
است که چندی پیش محسن چاوشی با همسر یکی 
از خواننــدگان ایرانی که پس از انقــلاب به خارج 
از کشــور رفته بود، تفاوت نظرهایی داشــت و این 
موضوع به فضای مجازی کشیده شد. در یک برنامه 
از محمدرضا حیاتی، نظری در ارتباط با حواشی آنها 
پرســیده شــد و وی به خواننده لس آنجلسی که از 
نوجوانی صدایش را می شنیده ابراز ارادت کرده بود.

تماس گرفتند گفتند فعلا نیایید
محمدرضــا حیاتی که گوینده یکــی از مهم ترین و 
تاریخی ترین خبرهــای تاریخ تلویزیون یعنی رحلت 
امام خمینی)ره( اســت، درباره ماجراهایی که پس از 
یک گفتگوی زنده برایش پیش آمده می گوید: آنچه 
آن روز دربــاره آن خواننده گفتــم حرف دلم بود اما 
شاید مسئولان صدا و سیما و معاونت سیاسی از من 
دلگیر شده باشند. از همان روز هم دیگر به تلویزیون 
نرفتــه ام. تماس گرفتند گفتنــد فعلا نیایید.  من هم 
گفتم چشــم. عرض کردم من که بازنشسته شدم و 
همان موقع هم قبل از دســتور شما تقاضا کردم اگر 
امکان دارد دیگر نباشــم.اگرچه مردم و صداوســیما 
را دوســت دارم و دو ســوم عمرم را در صداوسیما 
گذرانده ام. چطوری می توانم چنین جایی را دوســت 
نداشــته باشــم. )بغض( ولی بالاخره باید روزی دل 

کند.
او ادامه می دهد: دو مســئله سال ها من را زنده و سر 
حال نگه داشــته اســت؛ یکی خود رسانه و دیگری 
ارتباطی اســت که با مردم دارم. هیچ چیز جای این 
را نمی گیــرد که با مردم در تماس باشــی. من هر 
جا می روم مردم مشکلات شــان را می گویند و فکر 
می کنند من می توانم کاری کنم. من فقط می خوانم 
و بعضی وقت ها اشــک می ریزم.حیاتی با اشــاره به 

اینکه تلویزیون خیلی از مجریان و گویندگان خود را 
از دســت داده بیان می کند: تلویزیون باید از کسانی 
که روی آن ها ســرمایه گذاری کرده است و آن ها را 
به اینجا رسانده اســتفاده بهینه کند نه این که یک 

مجری راحت کنار گذاشته شود. 
ظاهر و باطن من همیشه همین بوده است

گوینده باســابقه بخش های خبری رادیو و تلویزیون 
ادامه می دهد: خدا شــاهد اســت ظاهر و باطن من 
همیشه همین بوده اســت و اصلا روی دیگر ندارم 
که می گوینــد حیاتی می خواهد آن را نشــان دهد. 
در صورتی کــه اگر می خواســتم از کار و موقعیتم 
استفاده کنم، به راحتی می توانستم. در این سال ها در 
مراسم و همایش های مختلف پیش روسای جمهور، 
 وزرا،  نمایندگان مجلس و مســئولان بوده ام اما هیچ 
خواسته ای نداشــتم.حیاتی می افزاید: به نظر شما به 
زبان آوردن اســم یک خواننده چه اشکالی دارد؟ هر 
انســان یک اسم دارد و من هم نام او را به کار بردم. 
ایشان ترانه های خوبی داشته اند که خاطرات دوران 
نوجوانی و جوانی ما را شکل می دهد. حتی برخی از 
آن ها شعرهای ارزشمندی دارند و آهنگسازان خوبی 
آن ها را ساخته اند. من هیچ کاری به عقیده و دیدگاه 
سیاســی ایشــان ندارم و صرفا درباره صدا صحبت 
کردم.وی در پایان می گوید: بعضی خواننده ها بعد از 
انقلاب در ایران ماندند و هیچ وقت نرفتند. اگر سبک 
ترانه بعضی ها مورد پذیرش انقلاب اســلامی نبوده، 
بحث جدایی اســت ولی ماجــرای خواننده های به 
اصطلاح کوچه و بازار فرق می کند. نمونه اش را هم 
داریم. مثلا آقای جواد یســاری یک خواننده مردمی 
 از جنوب شــهر است که حاضر نشــد از ایران برود. 
ترانه هایش هم مشــکل سیاســی ندارد. چرا نباید 
چنین خواننده ای در کشــور بخواند؟ شاید این حرف 
به عده ای بربخورد ولــی اینجور آدم ها نه با نظام و 
نه با کشــور مشکل دارند. باید از کسانی که تصمیم 
گرفتند این دســته خواننده ها و هنرمندان کار نکنند،  
دلیل را پرسید ببینیم آیا پاسخی منطقی دارند. آقای 
یســاری گفته بود بعد از مرگم ممکن اســت به من 

مجوز بدهند. می بینید چه حرف تلخی است؟

معرفی کتاب

خبر

مریم دوستی نویسنده و کارگردان سینما، به عنوان دبیر جشنواره فیلم کوتاه »سلفی ۲0« انتخاب 
شد.به گزارش صبح امروز به نقل از روابط عمومی نخستین جشنواره فیلم کوتاه »سلفی ۲0«، 
مریم دوســتی نویسنده و کارگردان سینما با مجوز سازمان سینمایی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی به عنوان مؤسس و دبیر جشــنواره فیلم کوتاه »سلفی ۲0« منصوب شد.دوستی 
نویســنده، مدرس و کارگردان و کارشناس ارشد سینما از دانشگاه هنرهای دراماتیک سوئد 
اســت و پیش از این طراحی چهره پردازی پروژه های تلویزیونی و سینمایی مختلف، ساخت 

بیش از 15 فیلم کوتاه داستانی و مستند نظیر »صبحانه«، »میدان«، »دایره«، »اینجا تهران 
است«، »عروسک تنهایی«، »تردد ثانیه ها« و … را برعهده داشته و با این آثار در جشنواره هایی 

کوتاه از جمله نیویورک، ونیز ایتالیا، کلرمون فران فرانســه، پالاس بلغارستان، اربیل کردستان عراق، فیلم 
اروگوئه، ایران آمریکا، آپســالای ســوئد و... حضور یافته است.وی با فیلم سینمایی »دریاچه ماهی« نیز در سی و پنجمین جشنواره 
فیلم فجر حضور داشــت. همچنین پیش از این به عنوان مدیر اجرایی، عضو هیأت های انتخاب، داوری و شــورای سیاســتگذاری 
با جشــنواره های مختلف همکاری کرده است.جشــنواره فیلم کوتاه »سلفی ۲0« نخستین جشــنواره سینمایی با موضوع زندگی 

پساکروناست که نتایج و تبعات شیوع این ویروس را بر انسان، جامعه، محیط زیست، سیاست، اقتصاد و … بررسی می کند.

 رئیس انجمن هنرهای نمایشــی خراســان رضوی گفت: انجمن هنرهای نمایشــی 
خراســان رضوی، دیگر متولی برگزاری اجراهای ســالن های نمایشــی نیست.به 
گزارش ایســنا آرش خیرآبادی با بیان این مطلــب اظهار کرد: با توجه به این که 
ســالن های هنری از ابتدای تیرماه بازگشایی می شــوند، هنوز هیچ تئاتری به ما 
اعلام آمادگی نکرده اســت و اگر ســالن های هنری اول تیرماه بازگشایی شوند، 
مــا هنوز هیچ اثری را در نوبت نداریم.وی ادامه داد: منتها اگر اثری هم در نوبت 

داشــته باشــیم، دیگر انجمن متولی برگزاری اجراهای سالن های نمایشی نیست. 
وزارتخانــه تقریبا بیش از یک ماه اســت که انجمن هــا را از مدیریت و برنامه ریزی 

اجراهای سالن های نمایشی کنار گذاشته و مشخص نیست مدیریت با چه نهادی است.
رئیس انجمن هنرهای نمایشی خراسان رضوی تصریح کرد: سالن های هنری را از انجمن های هنرهای نمایشی گرفتند 
و ســالن ها دیگر حق عقد قــرارداد با کارگردان ها ندارند و اعلام کردند با توجه به طرح »واگذاری و خصوصی ســازی 
سالن ها«، تا زمانی که تکلیف طرح واگذاری مشخص نشود، انجمن ها دیگر حق عقد قرارداد با گروه های اجرایی ندارند 

و نمی توانند هیچ پولی هم از آن ها بگیرند و طبیعتا انجمن در این زمینه هیچ فعالیتی نمی تواند بکند.

مریم دوستی، دبیر جشنواره فیلم کوتاه »سلفی ۲۰«  انجمن هنرهای نمایشی دیگر متولی اجرای سالن ها نیست
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شهردار منطقه ثامن گفت: طبق توافقات به عمل آمده مقرر شد تعیین تکلیف  
نهایی درخصوص نقشــه های اجرایی کامل بازار فرش در جلسه آتی شورای 
فنی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان که در هفته 
جاری برگزار خواهد شــد، انجام و نقشه های مصوب جهت اجرا به شهرداری 

ارسال شود.
مصطفی نعمتــی در خصوص تعیین تکلیف نهایی نقشــه های اجرایی بازار 
فرش مشــهد، اظهار کرد: خوشــبختانه اهتمام ویژه ای در این دوره مدیریت 
شهری برای حفظ و احیاء میراث فرهنگی در مجموعه شورای اسلامی شهر 
و شهرداری مشهد وجود دارد. پیشینه طرح مرمت و احیاء بازار فرش به اواخر 
دوره تیموریان می رسد و در سال84  به شماره 13499 در فهرست آثار میراث 
ملی به ثبت رســیده اســت و از جمله فضاهای میراثی است که طرح مرمت 
و احیاء آن از آغاز فعالیت این دوره مدیریت شهری مورد توجه قرار گرفت .

وی افزود: پس از جلســات و نشســت های متعدد با حضور کارشناسان اداره 
کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان، آستان قدس رضوی، 
کسبه و فعالان بازار و همچنین سایر نمایندگان ارگان های ذی ربط و متعاقب 
آن نشســت تخصصی در شــهریورماه 97 تحت عنــوان »آموزه های احیا و 
مرمت در هویت شــهری« با محوریت مرمت و احیاء بازار فرش مشــهد و 
مطالعه انطباقی بازار تاریخی تبریــز، با حضور دکتر تقی زاده اصل به عنوان 
مشــاور طرح احیا و مرمت بازار تاریخی تبریز برگزار شد که در نهایت دست 
اندرکاران، صاحب نظران و کسبه شاغل در بازار برای تهیه طرح احیا و مرمت 
بازار فرش مشهد به عنوان نخستین پروژه مرمتی سه جانبه در استان موافقت 

خود را اعلام نمودند .
شــهردار منطقه ثامن در ادامه با اشاره به اینکه مکاتبات، توافقات و مذاکرات 
انجام شــده در ایــن خصوص با همــکاری و حمایت مطلــوب مدیرکل و 
کارشناســان اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی وگردشگری در تهیه و 
تصویب طرح اولیه مرمت و احیای بازار فرش بســیار موثر بوده و خوشبختانه 
فاز اول این پروژه در قالب مرمت آزمایشی یک دهانه از مغازه های بازار مورد 
تایید کمیته اجرایی طرح قرار گرفته اســت، تصریــح کرد: طبق توافقات به 
عمل آمده مقرر شد تعیین تکلیف  نهایی درخصوص نقشه های اجرایی کامل 

بازار در جلســه آتی شــورای فنی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری اســتان که در هفته جاری برگزار خواهد شد ، انجام و نقشه های 

مصوب جهت اجرا به شهرداری ارسال شود.
نعمتی تصریح کرد: با توجه به مســئولیت اداره کل میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری استان درخصوص نظارت بر عملیات اجرایی و موضوعات 
فنی مقرر شــد فهرست پیمانکاران واجد صلاحیت و مورد تایید آن اداره کل 
را  ظرف هفته آتی به شهرداری معرفی و شهرداری نسبت به انعقاد قرارداد با 

پیمانکار واجد صلاحیت پس از طی مراحل اداری اقدام نماید .
وی خاطرنشــان کرد : بــا توجه به مکاتبه اخیر مدیــرکل  میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری اســتان، نقشه های پیشنهادی مشاور طرح جهت 
اجرای ســر درب ورودی از خیابان اندرزگو مورد تایید قرار گرفته و مقرر شد 
شــهرداری نسبت به اجرای سردرب ورودی و شــروع عملیات اجرایی سایر 

دهانه ها اقدام نماید .
ساســان نورین مقدم مدیر کل طرح ها، مطالعات فنی و شــهری شهرداری 
مشهد در این جلسه با تاکید بر اینکه محدوده بازار فرش و بازار سرشور مشهد 
جزء محدوده های میراثی و با ارزش هویتی اســت، گفت : لزوم توجه ویژه به 

ارزش هــای هویتی و تاریخی در تهیه طرح مرمت و احیاء بازار فرش یکی از 
نکاتی اســت که همواره مورد تاکید اعضاء کمیته اجرایی این طرح بوده و در 

این جلسه نیز مورد بحث و بررسی قرار گرفت .
وی ضمن اعلام این مطلب که در گذشته اجرای طرح مرمت بازار سرشور در 
پیوند با بازار فرش به صورت یکپارچه فعال بوده است نیز به صورت همزمان 
با طرح مرمت بازار فرش توســط مجموعه مدیریت شهری مشهد در دست 
اجراســت ، افزود: یکی از علل کندی حرکت در مســیر اجرای طرح احیا و 
مرمت بازار فرش مقوله ثبت ملی بودن بازار است که مستلزم اخذ استانداردها 
و تاییدیه های اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری است و 
تســریع در تهیه و تصویب طرح  از انتظارات و محل بحث و بررسی اعضاء 
حاضر در جلســه بود که با توجه به مصوبات جلســه  مقرر شد در دستور کار 
اولین جلســه پیش روی شــورای فنی اداره کل میراث فرهنگی استان قرار 

گیرد .
وی گفت : به نظر می رســد نحوه چگونگی و کیفیت اجرای طرح در جزییات 
را بایــد به زمان اجرای طــرح موکول کرد تا مرحلــه تصویب کلی طرح با 
سرعت بیشتری طی شده و عملیات طرح احیا و مرمت بازار فرش با سرعت 

بیشتری پیش رود.
نورین مقدم با بیان اینکه بررسی راهکارهای چگونگی برقراری اتصال میان 
دو بازار سرشــور و بازار فرش هم جزء مواردی است که با توجه به اینکه در 
حال حاضر از نظر فیزیکی با شــکل گیری خیابان شهید اندرزگو منقطع شده 
و همچنین قســمت انتهایی بازار که به فضای مفصل و ورودی حرم مطهر 
منتهی می شــود نیز از دیگر مواردی است که در این جلسه مورد بررسی قرار 
گرفته و پیشــنهاد کمیته اجرایی در این خصوص تهیه طرحی جداگانه برای 
شــکل گیری ارتباط معماری ویژه در قســمت ورودی و کف دو بازار اســت 
که از نظر ســیما و منظر ارتباط مناســبی را برای شهروندان به وجود آورد و 

تداعی کننده همان ارتباط سنتی میان دو بازار باشد .
 وی تاکیــد کرد : البته اجرای هر گونه طرحی در این خصوص منوط به اخذ 
تاییدیه ها و مجوزهای قانونی لازم از جمله تاییدیه کمیسیون ماده 5 شورای 

عالی شهرسازی ومعماری خواهد بود .

نقشه های اجرایی بازار فرش مشهد تعیین تکلیف شد

نشســت شورای »خیرین شــهریار« برگزار و رئیس و نایب رئیس  این شورا  
انتخاب شــدند. به گزارش صبح امروز با حضورشــهردار، رئیس و جمعی از 
اعضای شــورای شهرمشهد، معاونان مالی و پشتیبانی، برنامه ریزی و توسعه 
منابع انسانی، خدمات شهری و اجتماعی فرهنگی شهردار و همچنین جمعی از 
خیرین شهر مشهد نشست شورای »خیرین شهریار« برگزار شد.دراین نشست، 
ضمن انتخاب آقای حمیدی به عنوان رئیس شورا، مستشاری به عنوان نایب 
رئیس اول و عدالتیان به عنوان نایب رئیس دوم شــورای »خیرین شهریار« 

انتخاب شدند.همچنین در ادامه این نشست با رای اعضای این شورا، اعضای 
ستاد اجرایی نیز متشکل از هفت نفر عضو اصلی و دو نفر عضو علی البدل از 
میان خیرین انتخاب و احکام خود را از شــهردار و رئیس شورای شهر مشهد 
دریافت کردند.لازم به ذکراســت که شهردارمشهد، معاونان مالی و پشتیبانی، 
خدمات شهری و اجتماعی فرهنگی شهردار به همراه یکی از اعضای شورای 
شهر مشــهد به عنوان اعضای حقوقی این شوار انتخاب شدند.ضمن این که 

جلسات این ستاد هر ماه به ریاست شهردار مشهد برگزار خواهد شد.

طلوع خیرین شهریار 

 پس از بحران کرونا برای رونق سفر چه کنیم؟
سعید داغستانی 

کارشناس ارشد گردشگری
اقدامات لازم در حوزه گردشگری برای احیای دوباره این صنعت 

پس از حل بحران کرونا نیازمند بررسی و برنامه ریزی است. 
پس از کنترل و اتمام کرونا، جامعه به دلیل فشــارهای متعددی 

که تحمل کرده اســت به یک  ترمیم اساســی و جدیدی نیــاز دارد. در این خصوص 
ہعلاوه بر فضای مجازی و رسانه های همگانی، یکی از بهترین گزینه های این تقویت 

و بازسازی، می تواند بخش گردشگری باشد.
راه اندازی جشنواره و سفرکارت ملی

راه اندازی جشــنواره ای سراسری از تخفیف و سرگرمی در تمامی استان ها و به صورت 
برنامه ریزی شده، قطعاً به رونق مجدد سفر کمک خواهد کرد، در این خصوص می توان 
با احیای مجدد ســفر کارت های ملی نســبت به سفر اقســاطی برای همه اقدام کرد.
هم چنین تصویب یک برنامه کامل و جامع از رویدادها و جشــنواره های گردشــگری 
برای رونق دوباره ســفرها خالی از لطف نخواهد بــود.در این رابطه همکاری  مراکزی 
مانند وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی، شــهرداری ها، اتحادیه ها و 
انجمن های تخصصی، هواپیمایی کشــور، حمل ونقــل ریلی و جاده ای و... می تواند در 
اثربخشــی و هدفمند بودن طرح موثر باشد. به علاوه در این مورد ساماندهی تعطیلات 
چند روزه به وزارتخانه ها و طبقات و اقشار مختلف به تناوب و برنامه ریزی  شده نیز قابل 
بررسی خواهد بود.به طور کلی و خلاصه در اصطلاح علمی محصولات و خدمات سفر، 
تفریح و اقامت فســادپذیرند و از بین می روند، به این معنی که خاصیت ذخیره سازی، 
انبارداری، نگهداری و مصرف در آینده را ندارند. همچنین ثابت و غیر قابل انتقال اند و 
امکان مصرف در ســایر صنایع را یا ندارند و یا به سختی این امر اتفاق می افتد. بازیگر 
این میدان نیز چه در جامعه میزبان و چه در جامعه میهمان، انســان ها و بسیار متغیر و 

فراری از هرگونه مشکل و سختی هستند.
لزوم برنامه ریزی برای مدیریت بحران

بدون شک این آخرین اتفاق و بحران نیست و نخواهد بود، بنابراین بخش خصوصی و 
دولت باید برای این گونه حوادث، بلافاصله پس از اتمام بحران کرونا اقدام کنند. لزوم 
مدیریت بحران در زمان ایجاد رخدادهای ضرورتی انکارناپذیر اســت، مدیریت بحران 
را به قبل، حین و بعد از وقوع تقســیم بندی می کنیم. مدیریت بحران بسیار به اعمال و 
اندیشــه ماقبل از وقوع بحران بازمی گردد. این که اساساً ما برنامه مشخص برای روبرو 

شدن با تمام و انواع رخدادهای طبیعی، بیولوژیک و غیره را داشته باشیم.
گام هایی که برای کمتر کردن آسیب ها می توان برداشت، شامل تدوین مطالعات عمیق 
و دقیــق از انــواع حوادث و تدوین و تصویــب اقداماتی که باید انجــام گیرد، تدوین 
مدل هــای یکپارچه مدیریت بحران و برنامه ریزی دقیق و هوشــمند و خودکار، ایجاد 

سامانه ها و پایگاه های ملی قوی و هوشمند اطلاعات سفر و گردشگری است.
تغییــر مدل مدیریت بحران از حالت های قدیمی به پیشــرفته و همچنین اســتفاده از 
فن آوری های نوین در عصر مدرن بســیاری از بحران هــا را قابل پیش بینی می کند از 
دیگر مواردی است که ضرورت دارد. فناوری هایی مانند ماهواره های تحقیقاتی، سامانه 
داده های جغرافیایی )GIS(، موقعیت سنج های مکانی جهانی مانند GPS، دوربین های 
کنترلی درون شهری و برون شهری، جمع آوری داده های شهرهای هوشمند و داده های 
مربوط به خودرو شــمارها، داده های جمع آوری شــده از تلفن های همراه و اینترنت و 
بسیاری دیگر و همچنین تصور ابررایانه ای که بتواند تمامی اطلاعات بخش گردشگری، 
صنایع دســتی و میراث فرهنگی و اجزای آن را در یک محل جمع آوری، تحلیل کرده و 

خروجی های متعدد و کاربردی به مدیران ارشد بدهد، واقعاً هیجان آور است.
پیشنهادهایی آینده نگرانه

ایجاد صندوق های مالی و اعتباری حمایتی از بخش های مختلف ســفر، گردشــگری، 
صنایع دســتی و میراث فرهنگی، ایجاد شــرکت های مــادر تخصصی های )هلدینگ( 
گردشــگری بــا عملکردهای متفــاوت و متعــدد، تهیــه و تصویــب آیین نامه ها و 
دســتورالعمل های اجرایی اعطای بیمه های حمایتی به شــبکه فعال در گردشــگری، 
اعطای وام های کم بهره و معافیت های مالیاتی و کاهش تعرفه های مربوط به آب، برق 
و گاز و....، احیای سفر کارت ملی و تدوین تقویم رویدادهای سفر، گردشگری، زیارت، 

سوغات و تفریح در سراسر کشور در مدیریت بحران حائز اهمیت است.
هم چنین آینده نگری کارفرمایان و مدیــران یکی از نیازمندی های پیش رو در تمامی 
حرفه ها و کسب وکارهاست، باید از انواع بیمه ها و پوشش های آن در این بخش استفاده 
کنند. درنهایت شــاید بتوان با برخی آموزش های مدیریت بحران، امکان تغییر فوری 
کاربری و فعالیت یک حوزه را به مدیران و کارکنان بخش های مختلف آموزش داد تا 
بتواننــد با اعمال مدیریت، بلافاصله پس از وقوع حادثه نوع دیگری از خدمات را ارائه 
دهند، به عنوان مثال اگر واحد پذیرایی به ناگهان با عدم حضور مشــتری روبه رو شــد، 
بتواند با اعلام آمادگی به مراکز درمانی و پزشــکی بخشی از تقاضای به وجود آمده در 
حوزه بهداشــت و درمان را تأمین کند و یا تغییر مجموعه اقامتی به محل  نقاهتگاهی 
بیماران و آســیب دیدگان.در آن ســوی ماجرا نیز دولت باید با ایجاد نظام های نوین 
حمایتی، ایجاد پایگاه های دقیق اطلاعات کســب وکارهای مختلف، تدوین برنامه های 
راهبردی و بســیاری دیگر به این موضوعات بپردازد که متأســفانه در حال حاضر این 
ســامانه ها وجود ندارد و یا بسیار ضعیف هســتند. به عنوان مثال در کشور یک سامانه 
جامع و کارآمد در خصوص نوع اشتغال و درآمدهای افراد در بخش گردشگری نداریم 

تا ببینیم که در این مواقع چگونه باید به آسیب دیدگان کمک کنیم.

خبر

۲۳ هزار باغ ویلای غیرمجاز در حریم مشهد
مدیر پروژه هماهنگی حریم شهر مشهد گفت: براساس بررسی تصاویر هوایی از حریم 
شهر مشهد ۲3 هزار باغ ویلا در پهنه 8۶ هزار هکتاری حریم این کلانشهر وجود دارد 

که اغلب به صورت غیرقانونی ساخته شده اند.
به گزارش صبح امروز کامران وثوق رضوی مشــهدی افزود: این تعداد در سال گذشته 
بیش از ۲5 هزار باغ ویلا بود که با اقدامات قانونی شهرداری و دیگر نهادهای نظارتی 
در حوزه ساخت و ساز، پس از تخریب برخی از آنها، شمار باغ ویلاهای فاقد مجوز در 

این پهنه به ۲3 هزار واحد رسید.
وی ادامه داد: در طرح جامع حریم مشــهد مصوب ســال ۹۶ محدوده حریم این شهر 
به 8۶ هزار هکتار افزایش یافت و پیگیری عمده شــهرداری برای سروسامان دادن به 
ساخت وســازهای فاقد مجوزی است که طی ســال های اخیر در این محدوده انجام 

شده است.
مدیر پروژه هماهنگی حریم شهر مشهد گفت: در حال حاضر در این محدوده 138 کد 
آبادی وجود دارد اما این تعداد براســاس آخرین به روزرسانی  روستاهای دارای سکونت 

و کد دهیاری، 1۲۶ مورد است.
وی به ارزانی زمین در محدوده حریم مشــهد اشــاره کرد و افزود: مشکلات ناشی از 
افزایش جمعیت، رواج پدیده آپارتمان نشینی و نیاز مردم به تفرجگاه ها به ساخت و ساز 

باغ ویلا در حریم مشهد دامن زده است.
وثوق رضوی ادامه داد: بر اساس بررسی تصاویر هوایی حدود هزار و 500 باغ ویلا در 

حریم مشهد دارای استخر است که به صورت غیرمجاز ساخته شده است.
وی گفت: بیشــتر باغ ویلاهای غیرمجاز به شبکه آب شرب روستایی متصل نیستند و 
آب مورد اســتفاده در استخرهای آنها از طریق تانکر و با هزینه شخصی مالکان تامین 
می شــود، تامین اینگونه منابع آب نیز به صورت مجاز و غیرمجاز است و آب استخرها 

نیز از روان آب های دائمی و موقت اطراف تامین می شود.

معاون گردشگری خراسان رضوی: یک سوم واحدهای اقامتی در خراسان رضوی بازگشایی شده اند

گردشگری مشهد در برزخ کرونا
مجموع  از  یک  سوم 
اقامتی  واحدهــای 
سطح  در  مجوزدار 
اســتان که پیش از 
ایــن بخاطــر بحران 
ویروســی  بیمــاری 
تعطیل  کرونا  همه گیر 
شــده بودند فعال شده 
و هم اینــک در حــال 
بــه  خدمت رســانی 
متقاضیان هستند اما با 
توجه وضعیت آمار اقامت ها در اســتان به 
نظر می رســد هنوز گردشگری استان و به 

ویژه مشهد در برزخ کرونا قرار دارد.
به گزارش صبح امروز امیر ســزاوار رئیس 
هتلداران  حرفــه ای  جامعه  هیئت مدیــره 
خراســان رضوی در خصوص بازگشــایی 
هتل های اســتان اظهار کرد: پس از ابلاغ 
دســتور بازگشایی تاسیســات گردشگری 
و واحدهــای اقامتی، اکثــر هتل ها برای 
بازگشایی مجوز داشته و می توانند فعالیت 
کنند، اما برخی از هتل ها با توجه به شرایط 
خلوتی شهر و کمبود مسافر ترجیح داده اند 
در حال حاضر واحد اقامتی شان را باز نکنند 

و پذیرش مسافر نداشته باشند.
وی افزود: برخــی از واحدهای اقامتی نیز 
از فرصــت تعطیلات در این چندماه، برای 
تعمیــر واحد اقامتی خود اســتفاده کردند، 
امــا عمده واحدهای اقامتــی و هتل ها به 
دلیل نبود مسافر در مشهد هنوز بازگشایی 
نشــده اند؛ چراکه موضوع تامین آب، برق 

و... در این شرایط برایشان دشوار است.
رئیــس هیئت مدیــره جامعــه حرفــه ای 
خاطرنشــان  رضوی  خراســان  هتلداران 
کرد: نیمی از هتل های شــهر باز هستند؛ 
اما مســافری وجود ندارد، درصد اشغال به 
قدری پایین اســت که بســته بودن یا باز 
بــودن هتل تفاوتی ایجــاد نمی کند؛ البته 
بازگشــایی کامل هتل ها نیز به بازگشایی 
کامل حــرم مطهر بســتگی دارد؛ چراکه 
بازگشــایی کامل حرم وضعیت متفاوتی را 

نسبت به این روزها رقم خواهد زد.
به دلیل درصد پایین مسافر، بسته بودن 

هتل ها به صرفه تر است
ســزاوار ادامه داد: البته با توجه به این که 
وضعیت بیمــاری در اســتان در روزهای 
متفاوت، متغیر اســت، نمی توان پیش بینی 
کرد که پــس از این چه اتفاقی رخ خواهد 
داد و یا درصد اشغال چه مقدار افزایش پیدا 
خواهد کرد. اما در حال حاضر درصد اشغال 
مســافران به قدری پایین است که بسته 
بودن واحد اقامتی مسلما به صرفه تر است.

وی عنوان کرد: درصد اشــغال در هتل ها 
بر اساس میانگین مسافر محاسبه می شود 
و زمانی که احســاس می کردیم مانند عید 
فطر وضعیت اشــغال بهتر شــود، درصد 
اشغال هتل ها بر اساس آمار چیزی حدود 5 
درصد بود، اما این میزان از سوی اداره کل 

میراث فرهنگی 1۲ درصد اعلام شــد که 
این اختلاف حداکثری در آمار اعلام شده 
بر این اســاس اســت که اداره کل میراث 
فرهنگی آمار اشغال را با توجه به هتل های 
بازگشایی شده برآورد کرده و ما بر اساس 

تمام هتل ها محاسبه می کنیم. 
رئیس هیات مدیره جامعه حرفه ای هتلداران 
خراســان رضوی اضافه کرد: حقیقت امر 
این است که هیچ فرقی در اصل ماجرا به 
وجود نمی آید؛ چراکه درصد اشــغال کمتر 
از ۶ یــا 1۲ درصد هیچ تاثیــری ندارد. به 
طور کلی هتل های پنج ســتاره باید بالای 
۶0 درصد، هتل های چهار ستاره بالای 50 
درصد و هتل های ســه یا دو ستاره بیش 
از 30 درصد اشــغال باشند تا به سوددهی 
برسند که در این مدت به هیچ کدام از این 

ارقام نرسیده ایم.
ســزاوار در خصــوص رزرو هتل ها برای 
تعطیــلات پیــش رو ادامــه داد: بــرای 
تعیطلات پیــش رو نیز من به شــخصه 
چشم انداز مثبتی را نمی بینم؛ چراکه تعداد 
رزروها نشــان می دهد درصد اشغال بسیار 
پایین خواهد بــود. وضعیت آینده غیرقابل 
پیش بینی اســت و منتظر هستیم که حرم 
به طور کامل بازگشایی شود تا پس از آن 
تشــخیص دهیم که چه اتفاقی رخ خواهد 

داد.
وی در مــورد پروتکل هــای ابلاغ شــده 
در هتل ها تشــریح کرد: پروتکلی به طور 
سراسری از سوی شبکه بهداشت و درمان 
کشــور تهیه و به میــراث فرهنگی ابلاغ 
و ایــن اداره کل نیز آن را به تشــکل ها و 
جامعه های مربوطه ابلاغ کرده است. ما نیز 
به اعضایی که قصد بازگشایی دارند اعلام 
کرده ایم. البته تمام هتل های ما پروتکل را 
به صورت کامل رعایت می کنند و پذیرش 
میهمــان نیز در هتل ها بر اســاس قوانین 

موجود در پروتکل ها انجام می گیرد.
ناظران اداره میراث و جوامع کار نظارت 

بر هتل ها را بر عهده دارند
رئیــس هیات مدیــره جامعــه حرفــه ای 
هتلداران خراسان رضوی نظارت بر رعایت 
پروتکل هــا را کار تخصصــی دانســت و 
خاطرنشان کرد: این کار باید توسط شبکه 
بهداشت و درمان انجام شود، با این وجود 
دستگاه های نظارتی دیگری نیز وجود دارد. 
مانند بازرســان میراث فرهنگی، جوامع و 
تشکل ها که حدود ۴0 نفر از این دستگاه ها 
انتخاب شــده و کار نظارت بر هتل ها را بر 

عهده دارند.
سزاوار ادامه داد: البته در هتلی که کمتر از 
۶ درصد اشغال دارد و این میزان برای یک 
هتل به منزله صفر در نظر گرفته می شود، 
نمی کند؛  پیــدا  معنایی  پروتــکل  رعایت 
چراکه مهمان یا مســافری در هتل وجود 
البته تمــام پروتکل هایی که ابلاغ  ندارد، 
شده اســت در تمام هتل هایی که پذیرش 

مسافر دارند، رعایت می شود.

وی مدعی شد: در حال حاضر پرسنلی که 
باید از صندوق بیمه بیکاری حقوق دریافت 
می کردند، نزدیک به چهار ماه اســت که 
حقوقی دریافــت نکرده اند، این در صورتی 
است که قبلا پرداخت های لازم برای این 

بخش توسط کارفرما انجام شده است.
وضعیت فعالیت واحدهای اقامتی 

استان؟
هم چنین یوســف بیدخوری روز گذشــته 
با بیان این مطلب افــزود: تاکنون در این 
چارچوب 58۹ واحد از مجموع هزار و ۶8۴ 
اقامتگاه  هتل، هتل آپارتمــان، مهمانپذیر، 
بومگردی و خانه مسافر موجود در خراسان 
رضوی، بازگشــایی شده اما بقیه آنها هنوز 

وارد عرصه فعالیت نشده اند.
وی ادامــه داد: 58۹ واحد اقامتی شــامل 
اقامتگاه  هتل، هتل آپارتمــان، مهمانپذیر، 
بومگــردی و خانه مســافر مجــوزدار از 
11 خــرداد ماه جاری با توجه به ســه روز 
تعطیلات رسمی فعالیت خود را در خراسان 

رضوی از سر گرفتند.
معاون اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی خراسان رضوی گفت: ایت 
تعداد واحد اقامتی رســمی ظرف روزهای 
11 تا 1۶ خرداد ماه جاری میزبان 33 هزار 

و ۴00 نفر مسافر بودند.
وی افزود: در پی بازگشــایی یک ســوم 
مهمانپذیرهــا،  هتل آپارتمانهــا،  هتلهــا، 
اقامتگاههای بومگردی و خانه مسافرهای 
خراســان رضوی ظرف روزهــای اخیر در 
مجمــوع حدود 13 درصــد گنجایش آنها 

تکمیل شد.
بیدخوری گفت: میانگین تعداد مســافرانی 
که ظرف پنج روز اخیر در واحدهای اقامتی 
خراسان رضوی مقیم شدند به شش هزار و 

۶۷8 نفر در هر روز رسید. 
وی افزود: ۷۹ هتــل، 105 هتل آپارتمان، 
1۲8 مهمانپذیر، 188 خانه مســافر و 8۹ 
اقامتــگاه بومگردی هم اینک در مشــهد 
فعالیــت دارنــد و در چرخــه خدمــت به 

مسافران هستند. 

تدوین پروتکل های بهداشتی زائران و 
گردشگران سلامت خارجی

هم چنین معاون هماهنگی و مدیریت امور 
زائران استانداری خراسان رضوی از تدوین 
پروتکل های بهداشتی زائران و گردشگران 

سلامت خارجی خبر داد.
محمد صادق براتی روزگذشته  در نشست 
با مدیــران مرتبط با حوزه گردشــگران 
سلامت خارجی اظهار کرد: پروتکل های 
بهداشــتی زائران و گردشگران سلامت 
خارجی ظرف چند روز آینده در اســتان 
تدوین و به عنوان پیشنهاد به ستاد ملی 

کرونا ارسال می شود.
وی افزود: با توجه به شــرایط کرونا، دو 
ملاحظه مهم در تدوین دستورالعمل های 
جامع بهداشــتی باید مد نظر قرار گیرد، 
گردشگران ســلامتی که وارد کشورمان 
می شــوند اطمینان داشــته باشند که در 
فضایی سالم و ایمن می توانند پیگیر امور 
مربوط به درمان خود باشــند و بالعکس 
ســازوکار تعریف شــده ما بــه گونه ای 
باشد که اطمینان داشته باشیم گردشگر 
سلامت ما ناقل بیماری کرونا نباشد که 
این مستلزم تدوین پروتکل های دقیق و 

کنترل هایی در مبدا است.
معاون هماهنگی و مدیریت امور زائران 
استانداری خراسان رضوی بیان کرد: در 
تدوین شده، ملاحظات  شــیوه نامه های 
لازم جهت پذیرش گردشگران سلامت 
در مطب ها و کلینیک های شــخصی در 
نظر گرفته شود تا از بروز برخی تخلفات 

جلوگیری شود.
براتی با اشــاره به ثبت نام حدود دوهزار 
لیدرهای گردشگران  از راهنمایان و  نفر 
ســلامت و لزوم آموزش آنــان تصریح 
کرد: آموزش های لیدرهای گردشــگران 
سلامت هم با توجه به ابلاغیه های ستاد 
بازگشایی  ملی کرونا درباره اعلام زمان 
به زودی اطلاع رســانی  آموزشــگاه ها، 

خواهد شد.
وی تاکیــد کرد: آمــوزش راهنمایان و 

توانست  لیدرهای گردشــگران سلامت 
هم افــراد درگیــر در ایــن موضوع را 
شناســایی نمایــد و هم از بــروز برخی 

مشکلات در این حوزه جلوگیری کند.
معاون هماهنگی و مدیریت امور زائران 
اســتانداری خراســان رضــوی تصریح 
کــرد: با توجه به اینکــه حجم زیادی از 
گردشگران سلامت استان از کشورهای 
افغانستان و عراق هستند، لذا پرداختن به 
مشکلات و موانع این حوزه ها در شرایط 
به خصوص گردشــگران  خاص کنونی 
سلامت کشور افغانستان مهم و اساسی 

است.
براتی خاطرنشــان کرد: اگر بتوانیم طرح 
مبدا به مبدا زیارت را در حوزه گردشگری 
سلامت نیز پیاده و فرآیندهایی برای آن 
تعریف نمائیم، می توانیم اطمینان مناسبی 
برای پیگیــری طرح های گردشــگری 
سلامت داشته باشیم، به طوری که تمام 
اقدامات گردشگر از زمان ورود و پیگیری 
امــور مربوط به درمان تا لحظه خروج از 

کشور را پیگیری و رصد نمائیم.
در ادامه این نشست، سرکنسول جمهوری 
اسلامی ایران در هرات افغانستان ضمن 
اعلام آمادگی بــرای همکاری در حوزه 
گردشگری سلامت اســتان اظهار کرد: 
با توجه به تقاضای بالای گردشــگران 
سلامت افغانستان برای حضور در ایران 
و نیز تلاش های کشــورهای همســایه 
برای جذب بازار این حوزه، ضروری است 
مناسب  بهداشتی  پروتکل های  تدوین  با 
از این ظرفیت اقتصادی مطلوب استفاده 

نماییم.
بــر اســاس گــزارش روابــط عمومی 
استانداری خراســان رضوی، صدیقی فر 
تاکید کرد: اگر فرآیندهای لازم برای این 
مسیر توســط دستگاه های متولی تدوین 
شود و این دستورالعمل ها طی ابلاغیه ای 
از سوی وزارت امور خارجه ابلاغ شود، ما 
آمادگی داریم با تمام توان در این مسیر 

همکاری لازم را داشته باشیم.
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مدافع برزیلی ســابق اســتقلال در اقدامی عجیب بابت 
نقص عضوی که در این باشگاه برایش به وجود آمده به 
فیفا شکایت و طلب خسارت میلیون دلاری کرده است. 
به گزارش ورزش سه، لئاندرو پادوانی بازیکنی است که 
در لیگ شانزدهم با استقلال قراردادی دوساله امضا کرد 
اما در لیگ هفدهم اتفاقی برای او رخ داد که باعث شــد 
این بازیکن توان حرکتی خود را از دست بدهد، در بازی 
برگشــت برابر فولاد که در ورزشگاه غدیر اهواز برگزار 
می شد در یک صحنه پادوانی با آرمین سهرابیان برخورد 
کرد، با گردن به زمین افتاد و همین مســاله باعث شــد 
با ضایعه نخاعی روبرو شــود و تــوان حرکتی خود را از 
دست بدهد.بعد از این اتفاق پادوانی بارها چه زمانی که 
در ایران حضور داشت و چه زمانی که به کشورش سفر 
کرد در مصاحبه های خود از اینکه اســتقلال پول او را 
نمی دهد ابراز ناراحتی کرد اما حالا که احمد ســعادتمند 
توانســته مبلغ بدهی معوقه او را تامیــن کند او حاضر 

نیست به باشگاه شماره حساب بدهد.
ماجرا از این قرار اســت که پادوانی زمانی که به برزیل 
رفت از استقلال به فیفا شکایت و به خاطر نقص عضوی 
که در این باشگاه نصیبش شده خواستار غرامت 9 میلیون 
دلاری )حدود 157 میلیارد تومان( شــد.  این موضوعی 
است که از سوی فیفا رد شد و در رای فدراسیون جهانی 

فوتبال اســتقلال به پرداخت تنها 100 هزار دلار بدهی 
معوقه او محکوم شــد اما مدافع برزیلی سابق استقلال 
نســبت به رای فیفا به دادگاه CAS شکایت کرده است 
تا شــاید بتواند مبلغ مورد نظر خــود را از آبی ها بگیرد. 

به همین دلیل هم هســت که او فعلا حاضر نشده مبلغ 
100 هزار دلار که فیفا حکم داده اســت را از اســتقلال 

دریافت کند.
کاظم قیم مدیر روابط بین الملل باشگاه استقلال با تایید 

این خبر به ورزش سه گفت: بله این مساله درست است 
و آقای پادوانی از ما درخواست دریافت غرامت 9 میلیون 
دلاری کرده بود که این حکم از ســوی فیفا رد شد. او 
حالا دوباره به این حکم در دادگاه CAS اعتراض کرده 

است که باید دید در این باره چه اتفاقی رخ می دهد. 
او در پاسخ به این ســوال که آیا امکان تغییر این حکم 
در دادگاه CAS وجود دارد یــا نه هم گفت: به هرحال 
پادوانی از حق قانونی خود استفاده کرده است اما تجربه 
نشــان داده اســت که خیلی کم دادگاه CAS رای فیفا 
را تغییر بدهد و من فکر نمــی کنم در این باره خطری 

استقلال را تهدید کند. 
اما سوال اصلی که در این باره پیش می آید این است که 
آیا دریافت غرامت به دلیل نقص عضو در فوتبال  مرسوم 
است؟ ارسلان اســکندری کارشناس مسائل حقوقی در 
ورزش در ایــن باره به خبرنگار ورزش ســه می گوید: 
این موضوع چیز مرسومی نیست و فیفا قانون مشخصی 
در این گونه مــوارد ندارد. خودتان هــم دیدید که فیفا 
درخواســت پادوانی را رد کرده است و فقط برای بدهی 

های معوقه اش حکم داده است. 
با این شرایط به نظر استقلال از یک خطر بزرگ نجات 
پیدا کرده است و بســتن پرونده پادوانی با پراخت 100 

هزار دلار برای آبی ها انجام پذیر خواهد بود.

 مدافع برزیلی استقلال بدنبال بزرگترین غرامت تاریخ

 پرسپولیس منتظر ورود 
بشار رسن به تهران

مهدی رسول پناه سرپرست مدیرعاملی پرسپولیس اعلام کرد که تدارک برای ورود بشار رسن 
به تهران انجام شــده است. باشگاه پرســپولیس دیروز روز نسبتا شلوغی را پشت سر گذاشت. 
کمال کامیابی نیا برای امور شــخصی به دفتر باشــگاه مراجعت کرد و بیرانوند در درخصوص 
انتقالش به آنتورپ مذاکره انجام داد و رادو نیز بخشی از حقوق خود را گرفت.مهدی رسول پناه 
سرپرست مدیرعاملی پرســپولیس در این باره گفته است: همان طور که پیش از این با اعضای 
تیم و هواداران وعده کرده بودیم، پرداخت ها به بازیکنان برای به روز شــدن دریافتی های آن ها 

همچنان ادامه دارد. پیش از این نســبت به پرداخــت مطالبات بازیکنان اقدام کرده بودیم و در 
مــورد خارجی ها هم اعتبار و ارز مورد نیاز تامین شــد.وی ادامه داد: امروز یک شــنبه، بوژیدار 
رادوشویچ به باشگاه آمد و پرداختی خوبی داشتیم تا دریافتی او نیز مانند دیگر بازیکنان و حدود 
۷0درصد باشد. در مورد بشار رسن هم اقدام مالی صورت گرفته است و منتظر ورود او به تهران 
هســتیم تا مطالبه خود را دریافت کند. بشــار در تدارک سفر به تهران است و هماهنگی برای 

این که بتواند به تهران سفر کند در حال انجام است و از این ناحیه نیز جای نگرانی نیست.

 احمد مددی معاون ورزشی باشگاه 
استقلال شد 

مدیرعامل باشــگاه استقلال طی حکمی معاون ورزشی باشگاه استقلال را مشخص 
کرد.

با حکم احمد سعادتمند احمد مددی به عنوان معاون ورزشی باشگاه استقلال انتخاب 
شــد، فردی که سابقه حضور در باشگاه سایپا را دارد و کارمند این کارخانه محسوب 

می شود.
در ســوابق مدیریتی مددی قائم مقامی باشــگاه پیکان، معاونت باشگاه سایپا،عضو 
هیات رئیســه و خزانه دار فدراسیون دوومیدانی از سال ۹0 تا ۹5، عضو هیات رئیسه 
و خزانه دار فدراســیون پزشکی ورزشی از سال ۹5 تا ۹8 و مدیر بین الملل فدراسیون 

وزنه برداری به مدت ۲ سال دیده می شود.
پیش از این ســعید رمضانی در نقش سرپرست معاونت ورزشی استقلال فعالیت می 
کرد اما او از این به بعد به عنوان سرپرست این تیم به فعالیت خود ادامه خواهد داد.

برانکو: تماسی با پرسپولیسی ها نداشته ام
دادگاه عالی ورزش موضوع اعتراض باشگاه پرسپولیس را در پرونده برانکو ایوانکوویچ 

به اطلاع این مربی رساند.
به گزارش ایســنا، پس از صدور رای کمیته تعیین وضعیت بازیکنان و مربیان فیفا در 
پرونده برانکو و باشگاه پرسپولیس، این باشگاه اعتراض رسمی خود را به دادگاه عالی 

ورزش ارسال کرد تا بررسی این پرونده همچنان ادامه داشته باشد.

پــس از این موضوع دادگاه CAS با ارســال نامه ای به برانکــو اعلام کرد به دلیل 
رسیدگی پرونده در این دادگاه، اجرای رای فیفا موقتا تعلیق شده است. با این حساب 
دو طرف باید منتظر باشــند تا دادگاه عالی ورزش نظر نهایــی را درباره این پرونده 

اتخاذ کند.
بر اســاس رای کمیته تعیین وضعیت بازیکنان و مربیان فیفا، باشــگاه پرســپولیس 

محکوم به پرداخت یک میلیون و 55 هزار یورو به برانکو ایوانکوویچ شده است.
البته باشــگاه پرسپولیس در چند روز اخیر مدعی شده بود قصد دارد با برانکو مذاکره 
کند تا پرونده بدون طرح دعوا در دادگاه عالی ورزش به پایان برســد. در همین حال 
برانکو ایوانکوویچ در گفت وگو با ایســنا درباره این که باشــگاه با او تماسی داشته یا 
خیر؟ گفت: من تماســی با آن ها نداشــتم و در این باره باید از مسوولان پرسپولیس 

سوال کنید.

لیگ برتر به تعویق افتاد
ســازمان لیگ فوتبال ایران از تعویق یک هفته ای دیدارهای باقی مانده لیگ نوزدهم 

خبر داد.
به گزارش ایسنا، حیدر بهاروند رئیس سازمان لیگ فوتبال ایران در نامه ای به مدیران 
باشگاه ها و روسای هیات های فوتبال لیگ برتری از افزایش زمان آماده سازی تیم ها 

برای از سرگیری رقابت های لیگ نوزدهم خبر داد.
در نامه بهاروند آمده است:

نظر به برگزاری جلســه ویدئو کنفرانس نمایندگان سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال 
با مسئولان مســابقات AFC و لیگ قهرمانان آسیا و با عنایت به موارد مطروحه در 
این جلســه ، به اطلاع می رساند کنفدراسیون فوتبال آســیا در نظر دارد دیدارهای 
باقی مانده مرحله مقدماتی و یک شــانزدهم نهایی لیگ قهرمانان را با تأخیر نسبت 
به برنامه قبلی برگزار کند، به این ترتیب با توجه به فرصت ایجاد شــده و به منظور 
افزایش زمان آماده ســازی باشــگاه ها وهمچنین بهبود شــرایط جسمانی بازیکنان 
که سرمایه های اصلی باشــگاه ها و فوتبال ملی هستند، سازمان لیگ نیز دیدارهای 
باقی مانده لیگ نوزدهم را با یک هفته تاخیر نســبت به تاریخ قبلی پیش بینی شده 
آغاز می کند.بنابراین دیدار معوقه فولاد خوزســتان و استقلال تهران روز چهارشنبه 
مورخ ۴ تیرماه برگزار می شــود و سپس مسابقات هفته بیست و دوم از روز یکشنبه 

هشتم تیرماه آغاز شود.

منشا: باور کنید؛ به خدا کرونا ندارم!
مهاجم تیم فوتبال گل گهر سیرجان ابراز امیدواری کرد هر چه زودتر مسابقات لیگ 

برتر از سر گرفته شود.
گادوین منشــا امروز یکی از بازیکنان حاضر در تمرین گل گهر ســیرجان بود ولی با 
دســتور کادر فنی تمرین نکرد و همین فرصتی به خبرنگاران حاضر در محل تمرین 
این تیم یعنی کمپ الیاف شــهریار داد تا گفتگوی کوتاهی با او در رابطه با شایعاتی 

که پیرامون ابتلای او به ویروس کرونا وجود دارد، بپرسند.
منشــا که حسابی سر حال به نظر می رسید، در پاسخ به سوالی در مورد ابتلای او به 

کرونا اینطور پاسخ داد:» باور کنید به خدا کرونا ندارم.«
از منشــا در رابطه مطالباتش از استقلال پرسیده شده و در همین لحظه بهنام برزای 
شوخی جالبی با او انجام داد که باعث ایجاد اختلال در مصاحبه شد، او سپس حرف 
هایش را از ســر گرفت و اضافه کرد:» این اســتقلالیه )با خنــده و خطاب به بهنام 
برزای(. قرار شــده پول من را پرداخت کنند ولی هنوز پرداخت نشده است. البته من 
هیچ وقت در مورد پول صحبت نمی کنم و باشــگاه استقلال و وکیلم در این رابطه 

حرف خواهند زد.«
ســوال بعدی از منشا در رابطه با علی خطیر معاون ورزشی اسبق استقلال بود که او 
اینطــور جواب داد:»اگر بخواهم در رابطه با علی خطیر حرف بزنم، حرف های خیلی 
بدی به او خواهم زد. من به او احترام می گذارم، چون حرفه ای هستم ولی هر چیزی 

که او می گوید به من ارتباطی ندارد.« 
منشا در پاسخ به سوال پایانی یکی از خبرنگاران که از او در مورد ماندن یا سقوط گل 
گهر در لیگ برتر پرســیده بود، اینطور واکنش نشان داد و تاکید کرد:» صد در صد. 
ما ســخت کار می  کنیم. ما در حال تلاش برای حفظ آمادگی بدنمان هستیم. حالا 
گفته می شود که لیگ با تاخیر برگزار خواهد شد ولی امیدوارم هر چه زودتر بازی ها 

شروع شود، چرا که فقط تمرین کردن شکل خوبی ندارد.«

افشاگری بی سابقه مظلومی از دست های پشت پرده در قرارداد خارجی ها

از داخل، خارجی ها را برای شکایت راهنمایی می کنند!
خبر

ســرمربی اسبق اســتقلال خیلی صریح و شــفاف درباره قراردادهای پرابهام 
خارجی ها توضیحاتی می دهد. او معتقد اســت حتــی از داخل ایران بعضی از 

خارجی ها را برای گرفتن غرامت راهنمایی می کنند. 
گفــت و گوی بی پرده و صریح با پرویز مظلومی. اگر این حرف ها را می خوانید، 
دنبال مدرک نباشــید. یک چیزهایی در این فوتبال نیازی به مدرک ندارد. مثل 
روز روشن است. همه ما می دانیم پشت پرده شکایت های خارجی چیست؟ همه 
می دانیم چه مافیایی پشت قراردادهای خارجی ها هست. می دانیم چه پول هایی 
رد و بدل می شود. می دانیم چرا بعضی از مدیران قرارداد 100 هزار دلاری یک 
مربی را می کنند یک میلیون دلار. مگر می شــود؟ طرف در خوابش هم چنین 
قراردادی نمی بیند آنوقت وارد مارک ایرانی می شــود و با قرارداد یک ساله نوه 
و نتیجه اش را هم بیمه می کند. در این گفت و گوی بی پرده با پرویز مظلومی 

بخشی از پشت پرده های فوتبال ایران را بررسی کردیم....
آقای مظلومی مهدی تاج به تازگی اعتراف کرده مارک ویلموتس را وزارت ورزش و 
مرکز فرهنگی-تجاری ایران و هلند معرفی کرده اند. این یک مورد عجیب در فوتبال 

نیست؟ چرا یک مرکز فرهنگی-تجاری باید به فدراسیون مربی معرفی کند؟
من هم حرف های ایشان را شــنیدم. بالاخره آقای تاج برای فوتبال ما زحمت 
کشیده. با یک اشــتباه و یک اشــکال، نباید خوبی هایش را فراموش کرد. در 
هر صورت چیزی که ایشــان گفتند، برای من هم شــائبه برانگیز است. پس 
کمیته فنی فدراســیون فوتبال چه کاره اســت؟ آیا کمیته فنی اختیاری دارد یا 
ندارد؟ معمولا در باشگاهها یا فدراسیون ها کمیته فنی می گذراند تا اینطور وقت ها 
تصمیم بگیرند و مشورت بدهند. خود ما در استقلال حکم کمیته فنی گرفتیم اما 

در این باشگاه دورمان زدند!
*دورتان زدند؟ به چه شکل؟

گذشــته. ولش کنید. نمی خواهم درباره اش صحبت کنم ولی وقتی کسی را به 
عنوان رئیس فدراسیون یا مدیر انتخاب می کنند، طرف می خواهد همه کارها را 
خودش انجام دهد. یک پست هایی برای باشگاه می گذارد که فقط دهان پرکن 
هستند. شــاید هم می خواهند سر و صداها را بخوابانند. پشت کمیته فنی قایم 
شــوند. در کمیته فنی فدراسیون سالیان سال است که آقایان هستند و فعالیت 
می کنند. آدم های خوبی هم هستند. محصص، معینی، اکبر محمدی و... آدم های 
خوبی هستند ولی اگر در کمیته فنی کاره ای نیستند اعلام کنند تا روسا تقصیر 
را گردن شــان نیاندازند. یادم هست موقعی که می خواستیم مربی خارجی برای 
استقلال بیاوریم در جلسه کمیته فنی به این جمع بندی رسیدیم استراماچونی 
ســرمربی باشگاه شود. خوشبختانه دیدگاه باشگاه هم درباره ایشان مثبت بود و 
رفتنــد دنبالش و او را جذب کردنــد. در آن زمان بحث رنار هم بود و او را برای 
اســتقلال می خواستیم. منتهی باشگاه و کمیته فنی روی استراماچونی به جمع 
بندی رســیدند. خب. الان شما در فدراسیون کمیته فنی دارید. قاعده این است 
آنها برای انتخاب مربی نظر بدهند. در باشگاهها هم همینطور است. کمیته فنی 
اســت که باید تحقیق کند. این اعضا هم کاربلد هستند. در فوتبال سابقه دارند. 
حتی کمیته فنی می تواند گزینه معرفی کند. مثلا 5 تا اسم می دهد تا در نهایت 

یکی انتخاب شود. 
    هنوز ویلموتس را نمی شناختند اما کلی از او تعریف و تمجید کردند که مرد 
اســت و با مرام است. ما اینطور هســتیم. هنوز طرف را نشناخته از او تعریف 

می کنیم. بعد که طرف را می شناسیم می گوئیم ای وای، اشتباه کردیم.
*در فدراسیون کلا انگار این اتفاقات نیفتاده. 

آقای تاج در مصاحبه شــان گفته اند دو مربی دیگر در لیست بودند ولی با آنها به 
توافق نرسیدند. به خاطر همین رفتند سراغ ویلموتس که البته اشتباه بزرگی بود 
و خودشان هم به این اشتباه اذعان کردند. نتایج او با تیم ملی هم مشخص بود. 
هنوز ویلموتس را نمی شناختند اما کلی از او تعریف و تمجید کردند که مرد است 
و با مرام اســت. ما اینطور هستیم. هنوز طرف را نشناخته از او تعریف می کنیم. 
بعد که طرف را می شناسیم می گوئیم ای وای، اشتباه کردیم. تصمیم فدراسیون 

هم کاملا اشتباه بود. قرارداد هم اشتباه بود. 
*قرارداد بندهایی داشت که حالا همه حسرت قرارداد کی روش را می خورند! از 
پرداخت مالیات نزدیک به 6 میلیاردی بگیرید تا پاداش 6 هزار یورویی برای هر برد. 

رقم قرارداد هم که برای هر فصل 2.250 هزار یورو بوده!
من نمی دانم چرا در فوتبال ما قراردادها اینطوری می شود. چرا قراردادها اینقدر 
یکطرفه اســت؟ ما مسئول حقوقی نداریم یا منافع یک عده وسط است؟ چرا از 
آدم های قوی و حقوقی اســتفاده ای نمی شود. آنوقت اینطور پول بیت المال و 
پول مردم مملکت را به خارجی ها می دهیم. مردم به خاطر هزار دلار در ســال 
سر خودشان می زنند بعد آنوقت ما به راحتی رقم نجومی ۲ میلیون و ۲50 هزار 
یورو را به یک مربی می دهیم. تازه قبل از بازی عراق قهر می کند و با خواهش 
و تمنا روی نیمکت می نشــیند. بماند که قبل از همین بازی دو میلیون یورو از 
یک شرکت دولتی قرض می گیریم و به ویلموتس می دهیم. بعد باید سود پول 
را هم بدهیم. یعنی یک پول اضافه تر پرداخت شود. در باشگاه استقلال هم این 
کار را کرده اند. پول قرض گرفته اند و بعد با سود برمی گردانند. آیا نزول گرفتن در 
مملکت ما حرام نیست؟ چرا در این فوتبال پول نزول می گیرند!؟ برای چه پول 

ویلموتس را با ســود برمی گردانند؟ راحت این کارها را می کنند. اینطور وقت ها 
چشم ها بسته می شود. مدیر این کار خلاف را می کند. 

*خیلی ها انتقاد دارند که چرا برخورد هم نمی شود. 
بله، در ایــن فوتبال قرارداد آن چنانی با خارجی ها می بندند و بعد بازخواســت 
نمی شوند. این چه قراردادی بود با ویلموتس؟ شما مسئول بودید. حالا می گویند 
مرکز فرهنگی ویلموتس را معرفی کرده. هرکســی که معرفی کرده، شــما در 
فدراســیون فوتبال مسئول بودی. درباره این قرارداد شما باید پاسخ بدهی. حالا 
اگر از روز ناچاری و با فشار قرارداد را بستید، من نمی دانم ولی کلا قراردادهای 
ما به کمیته انضباطی فیفا می رود و محکوم می شویم. چرا قراردادهای فوتبال ما 
خوب بسته نمی شود؟ بس که هول هستیم فقط قرارداد ببندیم. کلا چشم بسته 
قرارداد می بندیم. حالا نمی دانم تحت فشــاریم یا منافع داریم! دو میلیون یورو 
به ویلموتس داده ایم، الان دنبال چیز دیگری هم هســت. می داند که از همین 
ایران به فیفا اطلاعات غلط می دهند و می تواند این شکلی به هدفش برسد. سر 
قضیه تراکتورسازی دیدید چه اتفاقی افتاده؟ پول بازیکن را داده اند ولی در لایحه 
دفاعی اصلا رسید پول ها را نگذاشته اند! جریان چیست؟ چه مافیایی پست این 

ماجراست؟ چرا هیچکس دنبال حل مسئله نیست؟
    یادم هست مدیر وقت استقلال می گفت یه قران به شفر نمی دهیم! مصاحبه 
ایشان در آرشیو هست. آن را بخوانید. گفته خیال تان راحت باشد، یک قران به 

شفر نمی دهیم. چه شد؟! یک قران که شد 5 قران.
*مجلس هم گویا وارد گود شده و قصد دارد موضوع را شدیدا پیگیری کند. 

من صحبت های نماینده مجلس را شــنیدم. گفتند داریم پیگیری می کنیم ولی 
نتیجه چه شده است؟ پیگیری می کنند که به کجا برسند؟ نتیجه اش را به مردم 
بگوئید. مردم کلافه و ناراحت هســتند. پول هایی که به هزار بدبختی به دست 
می آوریــم راحت به جیب خارجی ها می ریــزم. الان پرونده های ما در فیفا زیاد 
است. این پرونده ها در جریان هستند. خطرهای بزرگی در کمین ماست. پشت 
ســرمان خطر را احساس می کنیم. پرونده ها یکی یکی دارد می آید. محرومیت 
در انتظارمان اســت. اگر محروم هم نشویم باید پول بدهیم. مردم باید واقعیت 
ها را بدانند. چرا وقتی می توانیم پول یک خارجی را بدهیم، نمی دهیم تا او برود 
شــکایت کند و بعد علاوه بر پولش جریمه هم بگیرد؟ می دانید ما چقدر جریمه 

داده ایم؟ چرا موقعی که باید پول را نمی دهیم. 
*مثلا مدتی قبل سعادتمند با خبرورزشی مصاحبه کرد و گفت از 550 هزار دلار شفر 

200 هزار دلار آن جریمه است!
عرضم همین اســت. یادم هست مدیر وقت استقلال می گفت یه قران به شفر 
نمی دهیم! مصاحبه ایشان در آرشیو هست. آن را بخوانید. گفته خیال تان راحت 
باشــد، یک قران به شفر نمی دهیم. چه شــد؟! یک قران که شد 5 قران. هیچ 
حســاب و کتابی در فوتبال این مملکت نیســت. مافیای عجیبی در فوتبال ما 
هســت. این مافیا رخنه کرده. راحت و علنا به بازیکنان می گویند سه ماه حقوق 
نگیر، فسخ کن برو شکایت کن! نه تنها پولت را می گیری که جریمه هم به تو 

پرداخت می شود. 
*و احتمالا می گویند سهم ما هم فراموش نشود! 

بله، طرف را از داخل ایران برای فسخ قرارداد، شکایت و گرفتن جریمه راهنمایی 
می کنند. می گویند برو خیالت راحت. بعد از شکایت پولت را دوبل می گیری! این 
وســط کارگزار هم از آن پول یک چیزی گیرش می آید. همه هم چشم هایشان 
را می بندنــد و چیــزی نمی بینند. بابا کارگزار خارجی دلش بــرای فوتبال ما و 
باشگاههای ما نمی سوزد. دلش برای پول بیت المال که هدر می رود نمی سوزد. 
*البته که مسئولان هم خیلی به این چیزها توجه ندارند و برخوردی صورت نمی 

گیرد. 
واقعیت این است که فوتبال دست فوتبالی ها نیست. فوتبال ما شده رابطه و رفیق 
بازی. گوش شنوایی هم نیست. شاید مصاحبه های ما را هم ببینند و بخندند. به 
خدا خسته شدیم. برای خود من در این ۴ سال اتفاقاتی افتاده که عجیب است. 
10 بار تا پای امضای قرارداد با تیم های مختلف رفته ام ولی لحظه آخر کله شده 

ام و مربی دیگری جایم نشسته. 
*چه اتفاقاتی افتاد؟

پشت پرده را نمی دانم. فکر کنم چون پول ندادیم! پول خرج نکردیم. آدم پشت 
خودمان نگذاشتیم. لابی نکردیم. قرار بود 1۲ شب حکم ما بخورد 1۲.30 دقیقه 
شــب حکم را برای یکی دیگر زدند. طرف کارنامه ضعیفی داشــت. تیمش را 
فرستاده بود دسته یک. با کارنامه ای ضعیف. بعد ما را کنار زدند. به خاطر همین 

حرف زدن فایده ندارد. 
*حرف خاصی مانده؟ 

درباره قرارداد ویلموتس حرف زدیم. بالاخره آقای تاج هم برای فوتبال ما زحمت 
کشیده ولی اشتباه بزرگی کرد. شاید هم مشاورانش به او اشتباه خط دادند. قرارداد 
تحت فشار بسته شد. باید خود تاج روشن گری کند. در مصاحبه آخرش چیزهایی 
گفته. اگر تحت فشار بوده باید بگوید. مدیریتی که می آید باید قدرت داشته باشد. 
اگر در کارش دخالت کنند، این چه مدیریتی است؟ می گویند یک روز مدیریت 

با عزت بالاتر از 10 سال مدیریت بی عزت و بی اختیار است.
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۱۵ هزار قبر برای بحران های احتمالی آماده کرده ایم
عطایی مدیرکل خدمات شــهری شــهرداری تهران:شهرداری 
تهران به منظور واکنش مناسب در برابر بحران های احتمالی نظیر 
زلزله در قطعه ای مجزا 15 هزار قبــر اضطراری را آماده کرده و 
روزانه نیز 10 هزار قبر آماده داریم که در کنار قبر های اضطراری 
در مواقع ضــروری می توانند کمک حائز اهمیتی باشــند.۲000 
دســتگاه آمبولانس را تجهیز کرده ایم و 100 سوله بحران نیز در 

تهران برای مواقع اضطراری وجود دارد. /ایسنا
 

دریافت ویلای لوکس ۴۲0 میلیاردی توسط طبری در قبال 
فرار یک متهم اقتصادی

قهرمانی، نماینده دادســتان گفت: فرار مصطفــی نیاز آذری در 
قبال رشوه ای اســت که اکبر طبری از او گرفته است که قریب 
بــه 15 هزار متر زمین و 3 طبقه ویــلای لوکس به ارزش ۴۲0 
میلیارد ریال در بابلسر است. اهدای ویلایی با این ارزش در قبال 
کارسازی پرونده وی بوده و سعی کرده اسناد نقل و انتقال آن نیز 
با پوشــش هایی انجام گیرد که هیچ اسمی از مصطفی نیاز آذری 
و اکبر طبری وجود نداشته باشــد. بلکه با واسطه بهرام حیدری 
فر به همســر اکبر طبری منتقل شد که این اقدام با تبانی یکی 
از ســردفتران تهران و با وکالت نامه جعلــی صورت گرفت، به 
طوری که اکبر طبری به جای همسر خود اثر انگشت زد. از دیگر 
مفسدان اقتصادی که از کشور گریخته، حسن نجفی است که در 
مورد ساخت و ساز های غیرمجاز در اطراف لواسانات و همچنین 
با همراهی برخی از مدیران توانســته است زمین های ارزشمندی 
را وارد حوزه شــهری کند که در نتیجه الحاق آن ساختمان ها و 
ویلا های چشم نواز با پول های نامشروع احداث می شود. /باشگاه 

خبرنگاران

۲ اعتبارنامه دیگر نمایندگان مجلس یازدهم تایید شد
سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی، نائب رئیس اول مجلس گفت: 
اعتبارنامه حسین محمدصالحی، منتخب مردم چادگان، فریدن، 
فریدون شــهر و بویین و میاندشــت و همچنین منتخب مردم 
صومعه سرا در شعبه 10 بررســی و تایید شد. بررسی اعتبارنامه 
غلامرضا تاج گردون، منتخب گچساران ادامه دارد و هنوز تعیین 

تکلیف نشده است. /صداوسیما
 

رییس اتاق بازرگانی: طبقه متوسط کشور در حال تجزیه 
شدن است

غلامحسین شافعی در جلسه علنی روز )یکشنبه( مجلس شورای 
اسلامی و در جریان بررسی وضعیت اقتصادی کشور اظهار کرد: 
طبق آمار رسمی منتشر شده، نرخ تشکیل سرمایه از سال 13۹0 

تاکنون همواره نزولی بوده است. نرخ تشکیل سرمایه در ماشین 
آلات در ۹ ماهه پایانی ســال 13۹8 نسبت به مدت مشابه سال 
قبل رشــد منفی 15 درصد داشــته، در صورتی که این نرخ در 
ســال 13۹۷ منفی هفت درصد بود. این مقایســه بدان معناست 
که بخش مولد در کشور انگیزه کافی برای سرمایه گذاری ندارد. 
وی ادامه داد: طبق گزارش مرکز پژوهش های مجلس شــورای 
اسلامی ضریب جینی از ســال 13۹۲ روند صعودی داشته، این 
یعنی افزایش قابل توجه نابرابری و شــکاف اجتماعی؛ علی رغم 
افزایش درآمد اسمی خانوار ها به نظر می رسد که طبق این آمار با 
وجود بالا رفتن قدرت خرید طبقه متوســط کشور در حال تجزیه 
است موضوع بسیار مهمی که باید مورد توجه قرار گیرد. البته این 
وضعیت در شــرایطی رخ داده که نفت خام از 5۲ دلار در ســال 
۲01۷ به 3۹ دلار در ســال ۲0۲0 کاهش یافته و کشــور درگیر 

مسائل و مشکلات ناشی از بحران کرونا است.

دولت چگونه حباب بورس را ترکاند؟
لیلاز، کارشــناس اقتصادی:حباب در بازار شــکل گرفته بود، اما 
دولت با عرضه به موقع و عادلانه ســهام عدالت و ETF حباب را 
ترکاند و صد ها هزار سهام دار جدید خرده پا که دارایی های کوچک 
آن ها در معرض نابود شــدن بود را هم نجات داد. هیچ زمانی به 
اندازه یک تا دو ماه اخیر توده مردم به بازار ســرمایه اقبال نشان 
نداده بودند و این خطر را جدی می کرد که اگر فروپاشــی در بازار 
بورس اتفاق دهد، سرمایه داران بزرگ ممکن بود بخشی از سود 
به دســت آورده را از دست دهند، اما توده مردم سرمایه کمی که 
داشــتند را از دســت می دادند. باید از تازه وارد ها به بازار سرمایه 
بخواهیم یا با علم وارد بازار ســرمایه شوند یا سهام دولتی توسط 

دولت عرضه می شود را با قیمتی مناسب خریداری کنند. /ایسنا

توضیحات سردار اشتری درباره غرق شدن اتباع 
افغانستانی در رودخانه هریرود

سردار حسین اشتری فرمانده نیروی انتظامی جمهوری اسلامی 
ایران درتوضیح درباره ماجرای غرق شدن چند تبعه افغانستانی در 
رودخانه مرزی هریرود گفت: اولا-غرق شدن چند تبعه افغانستانی 
در رودخانه مشترک مرزی و در خاک کشور افغانستان ارتباطی با 
مرزبانی نداشته و در بررسی ها مشخص شد که قصوری از سوی 
مرزبانان ایران، صورت نگرفته اســت. ثانیا انتظار می رود طرف 
مقابل در خصوص بررســی مشترک ادعا های مطروحه تیم هایی 
اعزام کند که بتوانیم پاسخگوی دو ملت باشیم. ثالثا شرایط جوی 
و بارندگی هــای پی در پی و افزایش حجــم آب رودخانه در آن 
 ایام و تاریکی شــب می تواند عامل موثری بر این حادثه ادعایی 

باشد.

پیام آیت الله یزدی به قالیباف: درمورد حجاب و فضای 
مجازی صریح و انقلابی تصمیم بگیرید

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به مناسبت آغاز به کار یازدهمین 
دوره مجلس شــورای اسلامی طی پیامی خواستار تصمیم گیری 
صریح و انقلابی بــرای رفع ولنگاری فرهنگی و بی اهتمامی به 
امر فرهنگ و ترویج معارف دینی و فرهنگ متعالی اسلامی شد 
و همچنین متذکر شد در این میان آسیب های اجتماعی همچون 
اعتیاد، طلاق، حاشیه نشــینی و چالش های فرهنگی و اجتماعی 
مربوط به حجاب، فضای مجــازی و مانند این ها نیازمند تدوین 

قوانینی پایدار و راهگشاست.

کنایه جمهوری اسلامی به نماینده ای که حضور قالیباف در 
سلف غذاخوری را نشانه تحول می داند

روزنامه جمهوری اسلامی نوشت:بعضی از نمایندگان تازه به کرسی 
رســیده مجلس، کارهائی می کنند که با جایگاه نمایندگی مجلس 
تجانســی ندارد. یکی از این ها با تصویربرداری از حضور محمدباقر 
قالیباف در ســلف غذاخوری نمایندگان مجلس، آن را نشانه تحول 
می داند. یکی دیگر با ذوق و شوق از اولین دیدار قالیباف خبر می دهد 
و می گویــد: »یک مادر شــهید اولین مهمــان قالیباف در مجلس 
یازدهم شد.« کاش این آقایان به جای فعالیت در حد روابط عمومی 
رئیس مجلس و پوشش خبری وی، فکری به حال مشکلات مردم 
می کردند! ســومی عجیب تر اســت که به غیزانیه اهــواز می رود و 

حرف هائی می زند که با امنیت و منافع ملی در تضاد است.

وزیر اقتصاد: کرونا ۱۵ درصد به تولید ناخالص داخلی 
کشور آسیب زد

وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه بیماری کرونا 15درصد 
به جی. دی. پی کشــور )تولید ناخالص داخلی( آسیب زد، گفت: 
برای بهبود شرایط اقتصادی باید به سیاست های تحریک تقاضا 
روی آورد. »فرهاد دژپسند« روز یکشنبه در صحن علنی مجلس 
با تشــریح شرایط اقتصادی کشور، با اشــاره به تحریم صادرات 
نفت، افزود: حتی اگر صادرات نفت بدون تحریم و مشکل انجام 
شــود، باز هم به همه منابع، دسترسی نخواهیم داشت، بنابراین 
امســال باید بودجه غیرنفتی را تجربه کنیم که ویژگی آن تکیه 
بر درآمد های مالیاتی است. دژپسند افزود: آثار استقراض از بانک 
مرکزی زیانبار اســت و لذا تمایل نداریم که به آن تن دهیم. بازار 
سرمایه امروز به بلوغ رسیده است که می توان از آن بهره گرفت. 

وی یادآور شــد: تجربه موفقی را به تازگی در واگذاری ها داشتیم 
که می توانیم تا پایان امســال از این تجربه اســتفاده کنیم. وزیر 
اقتصاد با اشــاره به خســارت های کرونا به اقتصاد کشور گفت: 
بیماری کرونا 15 درصد به جی. دی. پی کشــور )تولید ناخالص 
داخلی( خســارت زد. دژپسند یادآور شد: رشد اقتصادی کشور در 
سال گذشــته با احتساب نفت، منفی بوده که برای بهبود شرایط 

اقتصادی باید به سیاست های تحریک تقاضا روی آورد.

مردم از محمود احمدی نژاد عبور کرده اند؟
حســین کنعانی مقدم، فعال اصولگرا گفت: به نظر می رســد که 
حضور احمدی نژاد در انتخابات ریاست جمهوری آینده بیشتر یک 
نوع مانور سیاســی برای برگشتن به سپهر سیاسی کشور است و 
من بعید می دانم مردم جایگاهی برای او در نظر داشــته باشــند. 
مردم ما به یک بلوغ سیاســی رسیده اند و زمانی که می خواهند 
برای انتخاب شخصی تصمیم بگیرند قطعا آن سوابق و عملکرد را 
مد نظر قرار داده و هیجانی رای نمی دهند؛ در هر حال به نظر من 
مردم از افرادی نظیر احمدی نژاد عبور کردند. /باشگاه خبرنگاران

»آقای حاشیه« از زندان مرخص شده؟
آن طور که احمد توکلی، رئیس هیئت مدیره ســازمان مردم نهاد 
دیده بان شــفافیت و عدالت گفته، »پوری حسینی« رئیس سابق 
ســازمان خصوصی سازی که رسانه ها لقب آقای حاشیه را به وی 
داده اند، در خارج از زندان بسر می برد. بر اساس شنیده ها »پوری 
حســینی« چند ماهی است در مرخصی به سر می برد و رسیدگی 
به اتهامات وی از مطالبات جدی مردم و فعالان اقتصادی است.
مرداد سال گذشــته بود که میرعلی اشرف عبداله پوری حسینی 
پرحاشــیه ترین رئیس تاریخ خصوصی سازی در کشور بازداشت و 
روانه زندان شد تا به اتهامات وی در زمینه واگذاری سهام و اموال 

شرکت های دولتی رسیدگی شود/تسنیم
 

اظهارات تند الله کرم علیه اصلاح طلبان
حسین الله کرم:در انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 رقابت اصلی 
میــان یک نامزد اصولگرا و یک نامــزد انقلابی خواهد بود.بنیاد 
باران از قانون عبور کرده، چرا که باید اغتشاشــات را تقبیح کرده 
و از کارهای اشتباه گذشته نظیر ظلم به نظام و مردم در سال 88 
عذرخواهی می کرد؛ بنابراین شانس داشتن هر گونه نامزد در سال 
1۴00 را باید از جریان اصلاح طلب ســلب کرد.گرچه اختلافات 

میــان اصلاح طلبان اقتصادی و اصلاح طلبان سیاســی مطرح 
است، اما آن ها احتمالا روی معرفی دو یا سه نامزد برای انتخابات 
ریاســت جمهوری 1۴00 توافق خواهند کرد که آقای ظریف هم 

می تواند درمیان این نامزدها قرار گیرد./باشگاه خبرنگاران
 

ماجرای تجمع اعتراضی اهالی روستای 
»برخوردار« لرستان

طی روزهای گذشــته تعدادی از اهالی روستای برخوردار لرستان 
در اعتراض به فعالیت پر خطر یک معدن شــن و ماســه تجمع 
اعتراض آمیــز انجام داده اند.به گفته یکی از اهالی روســتا این 
معدن شن و ماسه که حدودا 11 سال فعالیت داشته است به دلیل 
انجام انفجارهای مهیب و تــردد بیش از حد کامیون های آن در 
جاده روســتا، مشکلاتی را برای اهالی این منطقه به وجود آورده 
اســت.در تجمع دیروز نیز در ساعات پایانی شب تعدادی از اهالی 
روستا مســیر اصلی جاده نورآباد به نهاوند که در حاشیه روستای 
برخوردار قرار گرفته اســت را مسدود کردند.گفته می شود پلیس 
تعدادی از افرادی را که بدنبال هنجار شــکنی بوده اند دســتگیر 

کرده است/فارس
 

واکنش علی مطهری به اجرای قانون جرم سیاسی

علی مطهری در حساب شــخصی خود در توییتر نوشت: اجرای 
قانون جرم سیاســی و تفکیک متهم یا مجرم سیاسی از امنیتی، 
یک گام به جلو در مســیر رعایت حقوق شــهروندی منتقدان و 
مخالفان نظام است. ســال ها حقوق آن ها تحت عنوان متهم یا 
مجرم امنیتی ضایع شده است. از آقای رئیسی بابت این اقدامشان 

باید تشکر کرد.
 

راز دلخوری فلاحیان از پورمحمدی در سال 76
در خاطرات مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی در سال ۷۶ آمده 
اســت که فلاحیان وزیر اطلاعات از معاونش که برای جایگزین 
شدن او تلاش می کنند، گله داشت.در خاطرات 1۷ خرداد هاشمی 
رفسنجانی آمده است:آقای ]علی[فلاحیان، ]وزیر اطلاعات[آمد. 
از احتمالات وضع کشــور در دولت آینده، اظهار نگرانی کرد و از 
]مصطفی[پورمحمدی و ]احمد[شفیعی- از معاونانش- که برای 

جایگزین شدن او تلاش می کنند، گله داشت.
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